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       @EYorgancilar

SEÇİM GÜNDEMİNDEN, ÜRETİM GÜNDEMİNE
Türkiye, 14 Mayıs seçimlerine 

kilitlenmiş durumda. Seçime 
sayılı günler kala, çözüm 
bekleyen konularımızın belirsizliği 
risklerimizi artırmaktadır. 

Diğer yandan, IMF Nisan 
2023 Dünya Ekonomik 
Görünüm Raporu’nda, “Zorlu 
Bir Toparlanma” başlığı ile 
küresel risklere yer verdi. Küresel 
ekonomide toparlanma zorlu 
olarak gösterilirken, birçok 
başlıkta sorun yaşayan ülkemiz 
ekonomisinin toparlanmasını 
ise seçim gündemi 
geciktirmektedir.

IMF, 2022’de yüzde 3,4 
büyüyen küresel ekonominin, 
2023’de 1990’dan bu yana 
en düşük büyüme hızını 
kaydederek yüzde 2,8, 2022’de 
yüzde 5,6 büyüyen Türkiye 
ekonomisinin de, 2023’de yüzde 
2,7 büyümesini bekliyor.

Biliyoruz ki, yüzde 5’in 
altındaki büyüme; ne istihdama, 
ne refaha ne de hedeflerimizi 
gerçekleştirmeye yetecektir. 
Büyümenin itici gücü olan 
üretimin önündeki en büyük 
riskler arasında yer alan ve 
girdi maliyetlerini oluşturan; 
hammadde, enerji ve işgücü 
maliyetlerindeki artış ise 
önlenemiyor.

Bununla birlikte; mavi yakalı 
çalışan bulamama ve finans 
ayağında krediye ulaşamama, 
ulaşabildiğin kredinin de 
maliyetli olması, üretimin 
sürdürülebilirliğini ve verimliliğini 
riske atmaktadır. Oysa ki refah 
seviyemizi artıracak olan katma 
değerli üretim hedefi için bu 
sorunları aşmamız, tercih değil, 
zaruridir. 

Tüm bunlara ek olarak; 
geceden sabaha yapılan 
ve pratikte iş yapmayı 
güçleştiren düzenlemeler ve 
Dolar / TL kurunun enflasyon 
karşısındaki yatay seyri özellikle 
ihracatçılarımızın rekabet 
gücünü zayıflatmaya devam 
etmektedir.

Dünya Ticaret Örgütü’nün 
2023 için küresel mal ticaretine 
ilişkin büyüme beklentisi %1,7 gibi 
oldukça mütevazı kalırken, bizim 
adeta kendi ayağımıza çelme 
takan uygulamalar, ihracatla 
büyüme hedefini sekteye 
uğratmaktadır.

Sanayicilerimizin çok genel 
ama bir o kadar da acil çözüm 
bekleyen konuları bunlar iken, 
seçim sonrasında nereden 
başlanmalı sorusunun da 
cevabını oluşturmaktadır. 

Ülkemiz tarihinin en acı 

felaketinin ardından, seçim 
gündeminden üretim 
gündemine odaklanarak nokta 
atışlarla hızlıca toparlanmak 
zorundayız. Hep birlikte; tarlada, 
OSB’lerde, üniversitelerde, 
teknoparklarda üreterek 
yolumuza koşar adım devam 
etmek, çözümleri açık ve net 
olan alanlara öncelik vermek 
mecburiyetindeyiz.

Bu süreçte, teveccühlerinizle 
2015 yılından bu yana en yüksek, 
kesintisiz artan oranlarda 
da son 4 yılın en yüksek üye 
memnuniyet anket sonuçlarına 
ulaşmış olmanın sorumluluğu 
ile Ege Bölgesi Sanayi Odası 
olarak, siz değerli üreticilerimizin 
konularına yerel ve merkezi 
yönetimlerde çözüm aramaya, 
üretimin ve ihracatımızın 
önündeki engelleri kaldırmak 
için çalışmaya devam 
edeceğimizden şüpheniz 
olmasın.

Tüm kutlamalar artık, hüzünlü 
ve buruk da olsa; Ramazan 
Bayramının hemen ardından 
üst üste denk gelen,   1 Mayıs 
İşçi  Bayramı’nı, 19 Mayıs 
Atatürk’ü Anma, Gençlik ve Spor 
Bayramını gönülden kutluyor, 
ülkemiz için huzurlu, mutlu, refah 
dolu günler diliyorum.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Şubat ayı 

için TÜİK tarafından açıklanan 
yıllık yüzde 8,2 ve aylık yüzde 6 
düşüşü değerlendirdi. Kurlar, 
faiz ve bankacılık sektörü 
dinamiklerinin böylesi bir 
dönemde risk ortamı yarattığını 
dile getiren Yorgancılar, “Sanayi 
üretimi endeksleri açıklandı; aylık 
bazda yüzde 6 ve yıllık bazda 
yüzde 8,2 küçüldü. Bu kurlar 
ile ihracat çok zor. Uzunca bir 
zamandır, düşük faiz üzerinden 
sistematize edilen Avrupa ve 
Amerika Bankacılık Sektörü, faizler 
yükselişe geçince bocalamaya 
başladı. Düşük faiz döneminde, 
düşük faizli tahvile sahip olan 
bankalar, faizin yükselişe 
geçtiği bu süreçte zorlanıyor. 
Almanya’nın önde gelen bankası 
Deutsche Bank’ın bir günde 
hissesindeki yüzde 11 kayıp; 
riski gösteriyor. Bu finansal risk 
ortamında, Türk bankalarımızın 
varlıklarının sadece yüzde 
17’si kadarı tahvil ve bonodan oluşsa da, yeni 
düzenlemeler noktasında çok dikkatli olmamız 
gerekiyor” diye konuştu.

Sanayinin alt sektörleri
Şubat ayında yıllık bazda madencilik ve taş 

ocakçılığı sektörü endeksi bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 18,2, imalat sanayi sektörü 
endeksi yüzde 8,2 ve elektrik, gaz, buhar ve 
iklimlendirme üretimi ve dağıtımı sektörü 
endeksi yüzde 4,5 azaldı.

Aylık bazda ise; madencilik ve taş ocakçılığı 
sektörü endeksi bir önceki aya göre yüzde 11,2 
ve imalat sanayi sektörü endeksi yüzde 6,6 

azalırken, elektrik, gaz, buhar ve iklimlendirme 
üretimi ve dağıtımı sektörü endeksi yüzde 1,4 
arttı.

Ana sanayi gruplarında yıllık bazda artış 
kaydeden kalemler ise yüzde 16,5 ile ileri 
teknoloji ve yüzde 4,5 ile sermaye malları oldu.

Kapasite kullanımı
2023’ün Şubat ayında kapasite kullanım 

oranı bir önceki aya göre 0,1 puan azalışla yüzde 
75,2, imalat PMI endeksi değişim göstermeyerek 
50,1; reel kesim güven endeksi ise 0,7 puan 
artışla 102,4 seviyesinde gerçekleşti. Yine Şubat 
ayında, ihracat yıllık bazda yüzde 6,4 azalarak 
18,6 milyar dolar düzeyinde gerçekleşti.

Sanayi üretim endeksi 2023 yılı Şubat ayında yıllık 
yüzde 8,2, aylık yüzde 6 azaldı

Yorgancılar: “Bu kurlar ile 
ihracat çok zor”
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EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Milletlerin geleceğine yön 
veren ve büyük bedeller 
ödenerek gerçekleştirilen 
devrimler, insanlık tarihine altın 
harflerle kazınır. İşte 23 Nisan 
1920 de, yurdun dört bir yanını 
saran işgalin ve belirsizliklerin 
gölgesinde, Büyük Millet 
Meclisi’nin kurulmuş olmasıyla, 
eşsiz bir cesaret örneği ve eşsiz 
bir devrimdir” dedi.

23 Nisan Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramı’nın 103. 
yıldönümü nedeniyle bir mesaj 
yayınlayan Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “23 Nisan’da 
milletin kendi geleceği ve kendi 
yönetimi hakkında söz sahibi 
olması, hem işgalden kurtuluşa 
giden yolu aydınlatmış, hem 
de demokratik, laik, hukuk 
devletinin temellerini atmıştır. 
Bu yıl Cumhuriyetimizin 100. 
yılına erişiyor olmamız, 23 
Nisanı her zamankinden 
daha anlamlı kılıyor. Zira 23 
Nisan 1920’de Büyük Millet 
Meclisi ile ekilen tohumlar, 
Cumhuriyetle filizlendi ve 
asırlık bir çınara dönüştü. 
Bu çınarın temeli olan Gazi 
Meclisimizin kuruluşunun 
103. yılını kutluyor, bize kendi 
geleceğimizi kendimizin tayin 
etme gibi eşsiz bir hak sunan 
Mustafa Kemal Atatürk ile 
tüm atalarımızı minnetle yad 
ediyorum” dedi.

Dünyanın 103 yıl sonra yine 
hem siyasi hem de ekonomik 
yönden belirsizliklere dolu bir 
dönemden geçtiğini belirten 
Başkan Yorgancılar, “Bir 
taraftan küresel ekonomik 

kriz endişeleri, bir taraftan 
Rusya savaşının büyümesine 
yönelik korkular, uluslararası 
ilişkilerdeki dengeleri 
zorlaştırıyor. Bu zorlu sürecin 
aşılmasında bize gerekli olan 
yine 1920’de Meclisimizin 
açılmasında gösterilen 
cesaret ruhu ve vizyonu ama 

en çok da Atamızın 23 Nisan’ı 
armağan ettiği çocuklarımız 
olacaktır. Cumhuriyetimizin 
ikinci yüzyılına adım atarken 
çocuklarımız umudumuz, 
umudumuz geleceğimizdir. 
Bu vesileyle, çocuklarımızın 
bayramı 23 Nisan’ı içtenlikle 
kutluyorum” diye konuştu.

“İKİNCİ YÜZYILIMIZI KARŞILARKEN, 
UMUDUMUZ ÇOCUKLARIMIZ”
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu 

ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer başkanlığında 
düzenlenen İzmir Ekonomik 
Kalkınma Koordinasyon Kurulu 
toplantısına katıldı.

15-21 Mart 2023 tarihleri 
arasında gerçekleştirilen İkinci 
Yüzyılın İktisat Kongresi ile ilgili 
değerlendirme gündemiyle 
gerçekleştirilen toplantıda 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Yorgancılar, kongre hazırlık 
süreci ve çıktılarına ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu.

Kongrede eksiklerin 
doğal olarak bulunduğunu 
dile getiren Yorgancılar, “En 
iyisini yapamadığımızı Sayın 
Başkan da ifade etti. Bu 
eksikleri önümüzdeki süreçte 
kapatmaya odaklanılmalı” 
dedi.

Sonuç bildirgesine ilişkin 
katılmadığı bölümlerin 

olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “Bu da özellikle 
işçi işveren ilişkileriyle ilgili 
bölümdür. Sanayi varsa, üretim 
varsa, çalışma hayatı varsa, 
sendikanın da olması gayet 
doğal. Ama bunun karşısında 
Türkiye İşveren Sendikaları 
Konfederasyonu’nun da temsil 
edilmiş olmasını beklerdik. 
Ben asgari ücret tespit 
komisyonunun toplantılarına 

dört yıl üst üste katıldım. Orada 
masanın bir tarafında işçi 
sendikaları, diğer tarafında 
da işveren sendikası vardır. 
Ortak bir çabanın sonucunda 
asgari ücret tespit ediliyor. Her 
ne kadar bunun kararını siyasi 
irade veriyor olsa da ortaya 
ortaklaşa bir öneri konuyor” 
diye konuştu.

Yapılacak önerilerin 
geçmişten ders alarak ortaya 

Gökçüoğlu ve Yorgancılar, İEKKK toplantısına katıldı

Yorgancılar: “Önümüzdeki süreçte 
eksiklerimizi kapatmak, ortak 

hedefimiz olmalı”
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konması gerektiğini belirten 
Yorgancılar, “90’lı yıllarda 
çıkarılan ‘Nereden Buldun 
Yasası’ ve Avrupa Birliği’ne 
girdik diye Gümrük Birliği’ne 
girmemiz gibi örnekler var. 
Uygulamaların bu gibi 
örneklerden ders çıkartılarak 
yapılmasının doğru olduğunu 
düşünüyorum” ifadesini 
kullandı.

Sanayiye çok daha fazla 
önem verilmesi gerektiğini 
vurgulayan Yorgancılar, “Ancak 
bunu toplantılarda ve sonuç 
bildirgesinde göremedim, çok 
kısıtlı kaldığına müşahede 
ettim. Neden sanayiyi 
vurguluyorum? Türkiye’nin 
yaptığı 250 milyar dolar 
ihracatın yüzde 90’ını sanayi 
ürünleri oluşturmaktadır. Bu 
unsuru hiçbir zaman için 
unutmamamız gerekiyor. Bir 

diğer konu da şu; Türkiye’de 
yaklaşık 31 milyon kişilik 
istihdam var. Bunun da yüzde 
27,7’si sanayide çalışıyor. 
İzmir’de bu oran yüzde 
32,4. Yani İzmir’de sanayide 
çalışanların oranı Türkiye 
ortalamasından fazla. Bu 
bakımdan sanayi ikinci plana 
atılmasın” dedi.

Bu tür kongrelerde siyasi 
konuşmaların olmaması 
gerektiği görüşünü dile 
getiren Yorgancılar, 
“Siyaset, kongrenin önüne 
geçmemeliydi. Benim şahsi 
görüşüm budur. Ama sonuçta 
yine de Cumhuriyetimizin 
ikinci yüzyılında ses getiren 
bir kongre oldu.  Türkiye’de 
ulusal ve uluslararası basında 
ses getirdi. Tunç Soyer 
Başkanımız başta olmak üzere 
katkısı bulunanlara teşekkür 

ediyorum” diye konuştu.
İkinci Yüzyılın İktisat 

Kongresi’nin çeşitli kesimlerin 
fikirlerini ortaya koymaları için 
bir platform işlevi gördüğünü 
ifade eden Yorgancılar, 
“Kongrelerde fikir üretmek 
ön plana çıkıyor. Bu tür 
organizasyonlarda önericiler 
ve uygulayıcılar söz konusudur. 
Uygulayıcı konuma gelindiği 
zaman iş icraatta, yani 
siyasi iradede oluyor. Keşke 
Türkiye’nin tüm kentlerinde 
belediyeler ile odalar ve sivil 
toplum kuruluşları, bizim 
yaptığımız gibi büyükşehir 
belediye başkanlarının 
öncülüğünde bir masanın 
etrafında toplanabilse. O 
zaman farklı bölgelerdeki 
ihtiyaçların analizlerini de 
yapmak çok daha kolay olur” 
ifadesini kullandı.

EBSO Meclis Başkanı Gökçüoğlu ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Yorgancılar 
sanayicinin konularını değerlendirdi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ile bir araya gelen Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, bölge ve ülke ekonomisindeki 
gelişmeler ile sanayicilerin güncel konuları hakkında 
değerlendirmelerde bulundu. Toplantıya Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcıları Metin Akdaş ve Hakan Ürün 
ile Yönetim Kurulu Üyeleri Hüseyin Turhan, Ali Arda 
Yüksel ve Cüneyd Temel de katıldı.
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nın ekonomi 
gazeteciliğini teşvik 

etmek amacıyla düzenlediği 
Aytaç Sefiloğlu Gazetecilik 
Yarışması’nda dereceye 
giren gazeteciler, düzenlenen 
tören ile ödüllerini aldı. 
24’üncü kez düzenlenen EBSO 
Aytaç Sefiloğlu Gazetecilik 
Yarışmasının ödül töreninde 
başarılı gazeteciler, ödüllerini 
EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
Meclis Başkanlık Divanı Üyeleri 
Işın Yılmaz ve Nejat Özduran, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Metin Akdaş ve 
Hakan Ürün, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Aytekin Öztaş, Ateş İlyas 
Demirkalkan, Suha Kahraman, 
Ali Arda Yüksel ve Cüneyd 
Temel, İzmir Gazeteciler 
Cemiyeti Yönetim Kurulu 

Başkanı Dilek Gappi, Ekonomi 
Muhabirleri Derneği İzmir 
Şubesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Murat Demircan ve Aytaç 
Sefiloğlu’nun eşi gazeteci 
Macit Sefiloğlu’ndan aldılar.

Törende konuşan EBSO 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Aytaç Sefiloğlu’nun 

hem mesleki başarıları ve 
hem de insani vasıflarıyla 
İzmir’de fark yaratan önemli 
bir gazeteci olduğunu söyledi. 
Gökçüoğlu, “24’üncünü 
düzenlediğimiz Aytaç Sefiloğlu 
Gazetecilik Yarışması için bir 
arada olmaktan mutluluk 
duymaktayım. Saygıyla ve 

24. EBSO Aytaç Sefiloğlu Gazetecilik 
Yarışmasında dereceye giren 

gazeteciler ödüllerini aldı
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rahmetle andığımız Aytaç 
Sefiloğlu’nun ismini, bu yıl da 
mütevazi bir organizasyonla 
anıyoruz. Türkiye gibi 
gazeteciliğin hem çok zor 
olduğu hem de gündemin 
çok hızlı değiştiği bir ülkede, 
özellikle deprem bölgesinde 
doğru haberciliğin önemini 
bir kez daha gördük. O 
nedenle, işini layıkıyla yapan 
görev alanı fark etmeksizin 
tüm gazeteci arkadaşlarımı 
gönülden kutluyorum. 
Yarışmamız ile bugün 
sadece sekiz arkadaşımızın 
emeğinin karşılığında küçük 
bir katkı yapıyor olsak da, İzmir 
basınında fedakarca çalışan 
tüm arkadaşlarımızı ayrıca 
kutluyorum. Başarılarınızın 
artarak devamını diliyorum” 
dedi.

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar 
da yarışma ve ödül töreni 
vesilesiyle Aytaç Sefiloğlu’nu 
bir kez daha saygı ve 
rahmetle andığını ifade etti. 
Yorgancılar, “Ben, sevgili Aytaç 
ile çalışma şansına sahip 
olmuş bir insanım. Ele aldığı 
konuyu bütün boyutlarıyla 
işleyen, değerlendiren ve 
sonuçlandıran çok başarılı 
bir gazeteci ve EBSO’daki 
varlığıyla da fark yaratmış 
bir arkadaşımızdı. Bugün 
medya da bilgi çağının 
getirdiği dönüşümün eşiğinde 
bulunuyor. Haber aktarım 
yöntemleri değişiyor, kağıda 
basılı gazetelerin yerini 
internet medyası alıyor. Artık 
yapay zeka ile insanın ihtiyaç 
duyduğu bilgiye ulaşması, 
her zamankinden daha hızlı 
ve kolay bir hal aldı. Basınımız, 
bu dönüşümün gereklerini 
yerine getirmek için elinden 
geleni yapmakta. Ancak 
ister kağıda basılı gazeteyi 
okuyalım, ister dijital yollarla 

habere ulaşalım, gazeteciliğin 
temel ilkeleri değişmiyor. Bu 
ilkelerin başında da bağımsız, 
doğru ve etik habercilik 
yapmak geliyor. İşte sevgili 
Aytaç Sefiloğlu, bu ilkeler 

ışığında mesleğini icra eden 
müstesna bir gazeteciydi. 
İsmini yaşatmak adına 
düzenlediğimiz yarışmamızda 
dereceye giren tüm 
gazetecileri tebrik ediyorum. 

24’üncü EBSO Aytaç Sefiloğlu 
Gazetecilik Yarışmasında ödül alan 
gazeteciler ve eserleri
EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları Hakan Ürün ve 
Metin Akdaş, Yönetim Kurulu Üyeleri Aytekin Öztaş, Suha 
Kahraman ve Cüneyd Temel, EMD İzmir Şubesi Başkanı 
Murat Demircan, EÜ İletişim Fakültesi Öğr. Üyesi Dr. Petek 
Durgeç, DEÜ İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi Öğr. Üyesi Doç. 
Dr. Üzeyir Aydın, İGC Yönetim Kurulu Üyesi Duygu Tuncer ve 
TRT İzmir İl Müdürlüğü Temsilcisi Gül Benli’den oluşan jüri, şu 
eserleri ödüle layık gördü:

Haber - Araştırma-İnceleme Dalı
Birinci: Gökçe Adar Çubukçuoğlu, 9 Eylül gazetesinde 
yayınlanan “Otel Görünümlü Ev Düzenbazlığı” haberi ile.
İkinci: Kenan Yeşil, Yeni Bakış gazetesinde yayınlanan “Bakkal 
Fişi Çekti” haberi ve Duygu Göksu, Ekonomi gazetesinde 
yayınlanan “Ege’nin Kullanılmış Suları Kazanıma Dönüşüyor” 
haberi ile.
Üçüncü: Sercan Özipekçi, Yeni Bakış gazetesinde yayınlanan 
“Aradığınız Krediye Ulaşılamıyor” haberi ile.
Mansiyon: Çağla Geniş, İlkses gazetesinde yayınlanan 
“Öğrenciler Şimdide Ucuz İş Gücü Oldu” haberi ile.

Röportaj Dalı
Birinci: Mete Tamer Omur, Hürriyet gazetesinde yayınlanan 
“Suyun Altından Gelen Taleple Robot Ürettiler” röportajı ile.
İkinci: Nurettin Baki, İlkses gazetesinde yayınlanan “İklim 
Krizine Meydan Okuyorlar” röportajı ile.
Üçüncü: Gökçe Adar Çubukçuoğlu, 9 Eylül gazetesinde 
yayınlanan “Talih Kuşunun Peşini Bırakmadı” röportajı ile.
Mansiyon: Feyaz Tatar, Ege Telgraf gazetesinde yayınlanan 
“Vasatın Altı Bize 5 Basar” röportajı ile.
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Titizlikle çalışan yarışma jürimize de emekleri 
için şükranlarımı sunuyorum” diye konuştu.

İzmir Gazeteciler Cemiyeti Yönetim Kurulu 
Başkanı Dilek Gappi de basınının gerçeklerden 
ve etik habercilikten taviz vermemek zorunda 
olduğunu belirterek, “Sayın Başkanın dediği 
gibi dijital dönüşüm büyük bir hızla ilerliyor. 
İnternette karşımıza çıkan içeriklerin ne kadarı 
yanlış bilgi, ne kadarı doğru haber? Bunu ayırt 

etmemiz büyük önem taşıyor. Bu noktada 
bağımsızlıktan, doğru habercilikten, etik 
habercilikten asla taviz veremeyiz. Tıpkı Aytaç 
Sefiloğlu’nun taviz vermediği gibi. Sağlığında 
şahsen dostluğunu yaşama mutluluğuna 
eriştiğim Aytaç’ın ismini yaşatan EBSO’ya bir 
kez daha teşekkür ediyorum ve yarışmada 
dereceye giren meslektaşlarımı kutluyorum” 
ifadesini kullandı.

Mesleğe adanmış bir ömür
Aytaç Sefiloğlu 23 Mayıs 1960’ta Sivas’ta doğdu. Yeni Ekonomi, 

Ticaret ve Söz gazetelerinde çalıştı. 1987 yılında meslektaşı Macit 
Sefiloğlu ile evlendi ve 1991’de Dilan dünyaya geldi. 1987 yılında 
Yeni Asır Gazetesi’ne geçen Sefiloğlu, 1994 yılına kadar burada 
muhabirlik ve editörlük görevlerini yürüttü. Başbakanlık Basın-
Yayın Genel Müdürlüğü burs programını kazanarak Ankara’da 
ve ABD’de eğitim gören Sefiloğlu, 1994 yılında EBSO’da basın 
müşaviri olarak göreve başladı. Kanal 1’de ‘Ekonomik Gündem’ 
adlı programı hazırlayıp sundu. Sefiloğlu’nun çeşitli kurumlardan 
17 meslek ödülü bulunuyor. 1998 yılında rahatsızlanan Sefiloğlu, 17 
Nisan 2000’de aramızdan ayrıldı. Sefiloğlu’nun vefatının ardından 
EBSO, bünyesindeki basın merkezine ve gazetecilik yarışmasına 
Aytaç Sefiloğlu’nun ismini verdi.  Narlıdere Belediyesi tarafından 
da ilçede yapılan parka Sefiloğlu’nun adı verildi.

Kabri başında anıldı
17 Nisan 2000 tarihinde hayata veda eden gazeteci ve EBSO Basın Müşaviri 

Aytaç Sefiloğlu, kabri başında düzenlenen törenle anıldı. İzmir Gazeteciler Cemiyeti 
ve Ekonomi Muhabirleri Derneği İzmir Şubesi tarafından düzenlenen törene İzmir 
Gazeteciler Cemiyeti Başkanı Dilek Gappi, Ekonomi Muhabirleri Derneği İzmir Şube 
Başkanı Murat Demircan, EBSO Basınla İletişim Temsilcisi Kadir Kemaloğlu, Aytaç 
Sefiloğlu’nun eşi Macit Sefiloğlu ve kızı Dilan Sefiloğlu ile meslektaşları katıldı.
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Menemen Plastik İhtisas Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı Salih 
Esen ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Ege 

Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti.

Esen ve Yönetim Kurulu Üyeleri, EBSO Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu’na yaptıkları 
nezaket ziyaretinde hayırlı olsun dileklerini ilettiler.

Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’a 
da Menemen Plastik İhtisas Organize Sanayi 
Bölgesi’ne verdiği katkılar nedeniyle plaket 
takdim edilirken, görüşmede genel kurul sürecini 
geride bırakan Menemen Plastik İhtisas OSB’nin 
konuları, sanayicilerin gündemi ve İzmir’de 
yatırım için arazi ihtiyacı konuları değerlendirildi.

Menemen Plastik İhtisas OSB Yönetim Kurulu, 
Gökçüoğlu ve Yorgancılar’ı ziyaret etti

Geçmiş Dönem EBSO Geçmiş Dönem EBSO 
Meclis Başkanı olan Meclis Başkanı olan 
Salih Esen’in fotoğrafı, Salih Esen’in fotoğrafı, 
Meclis Başkanlığı Meclis Başkanlığı 
makamında bulunan makamında bulunan 
Geçmiş Dönem Meclis Geçmiş Dönem Meclis 
Başkanları köşesine Başkanları köşesine 
asıldı.asıldı.
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Romanya 
Cumhuriyeti 
Ankara 

Büyükelçisi Stefan 
Tinca, Ticaret Müşaviri 
Mihaela Turbaceanu 
ve Romanya İzmir 
Başkonsolosu Mioara 
Ştefan, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret 
etti. Görüşmede 
İzmir ve Romanya 
arasındaki 
ekonomik ilişkilerin 
geliştirilmesi ile 
Romanya’daki yatırım 
fırsatları hakkında 
değerlendirmelerde 
bulunuldu.

İzmir ve Romanya arasındaki 
ticaretin geliştirilmesi değerlendirildi

Yeminli Mali Müşavirler 
Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Yaşar Zengin 

ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı ziyaret 
etti. Görüşmede EBSO üyesi 
sanayicilerin muhasebe 
konularında devlet 
nezdindeki sorumluluklarına 
ilişkin konular 
değerlendirildi. Toplantıda 
ayrıca bazı alacakların yeniden yapılandırılması kanunu ve EBSO üyesi sanayicilerin bu bağlamdaki 
yükümlülükleri de konuşuldu. Başkan Yorgancılar, söz konusu konulara ilişkin olarak Mayıs ayı 
içerisinde düzenlenecek toplantı ile EBSO üyelerinin detaylı olarak bilgilendirileceğini söyledi.

EBSO üyesi sanayiciler, bazı alacakların 
yeniden yapılandırılmasına ilişkin 

düzenlemeyle ilgili bilgilendirilecek
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Cumhuriyet Halk Partisi 
İzmir Milletvekili Serter, 
Başkan Yorgancılar’ı
ziyaret etti

Cumhuriyet Halk Partisi İzmir Milletvekili Bedri 
Serter, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 
İzmir ve bölgedeki sanayicilerin konuları paylaşılarak 
güncel ve ekonomik değerlendirmelerde bulunuldu.

İYİ Parti İzmir İl Başkanı Bezircilioğlu, 
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti

İYİ Parti İzmir İl Başkanı Sinan Bezircilioğlu ve beraberindeki heyet, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 

güncel ve ekonomik değerlendirmelerde bulunuldu.

Hyatt Regency Oteli Genel 
Müdürü Canbaz’dan 
nezaket ziyareti
İzmir Hyatt Regency Otel Genel Müdürü Zafer 
Canbaz ve Pazarlama Müdürü Gözde Kaydırak, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret ederek tesis hakkında bilgi 
aktarımında bulundu. Canbaz’a ziyaret nedeniyle 
teşekkür eden Yorgancılar, uluslararası bir marka 
olan ve İzmir’e değer katan yatırımın kentin çekim 
gücüne katkı koyacağına inandığını ifade ederek 
yatırımın hayırlı olmasını temenni etti.
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Ekonomi Muhabirleri 
Derneği (EMD) İzmir 
Şube Başkanı Murat 

Demircan ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Şube Yönetim Kurulu 
Başkanı Murat Demircan 
ve Şube Genel Sekreteri 
Kadir Kemaloğlu ile 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
Nihal Özken, Seda Gök 
ve Nurettin Baki’nin 
katıldığı görüşmede 
gerçekleştirilebilecek 
işbirliklerine ilişkin 
değerlendirmelerde 
bulunuldu.

Ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getiren 
Başkan Yorgancılar, 
“Ekonomi Muhabirleri Derneği 
İzmir Şube Başkanı Murat 
Demircan ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri’nin ziyaretinde, 
deprem bölgesindeki 
basın sektörümüze yapılan 
desteklerle ilgili paylaşımda 

bulunduk ve işbirliği 
olanaklarımızı değerlendirdik. 
Faydalı işbirliklerimizin 
sürmesini gönülden diliyorum. 
Ziyaretlerinden ötürü teşekkür 
ediyor, kendilerine de yeni 
dönemlerinde başarılar 
diliyorum” dedi.

EMD İzmir Şube Başkanı 
Murat Demircan da Ege 

Bölgesi Sanayi Odası’nın 
kurulduğu günden bu 
yana ekonomi basınının 
en büyük destekçileri 
arasında yer aldığını 
belirterek “Son olarak 
deprem bölgesinde işlerini, 
evlerini, ailelerini yitiren 
gazeteci meslektaşlarımız 
ve yitirdiğimiz 
meslektaşlarımızın geride 
kalan ailelerine destek 
olmak maksadıyla 
başlattığımız Yerel Basın 
Yaşasın kampanyasına ve 
hazırladığımız gazeteye 
verdiğiniz destek için 
teşekkür ediyoruz. Benzer 
işbirliklerimizin devamı 
adına üzerimize düşen ne 
varsa yapmaya hazırız” 

diye konuştu.
Demircan, ziyaretin 

anısına EMD üyesi gazetece 
Saadet Erciyas tarafından 
hazırlanan ve İzmir’in duayen 
sanayicilerinden rahmetli 
Kemal Baysak’ın hayatını 
anlatan kitabı, Başkan 
Yorgancılar’a sundu.

Ekonomi Muhabirleri Derneği 
İzmir Şubesi Yönetimi, 

Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı 2023 yılı Mütevelli 
Heyeti toplantısı gerçekleştirildi. EBSO Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu’nun Divan 

Başkanlığını yürüttüğü toplantıda EBSO Vakfı 
Önceki Dönem Yönetim Kurulu’nun 2022 yılı faaliyet 
raporu, bilanço ve gelir tabloları, 2023 yılı çalışma 
programı ve 2023 yılı tahmini bütçesi görüşülerek 
onaylandı. Yönetim Kurulu ve Denetim Kurulu’nun 
ibra edildiği toplantıda 2023-2027 dönemi 
için seçilen EBSO Vakfı Yönetim Kurulu Ender 
Yorgancılar, Hakan Ürün Ateş İlyas Demirkalkan, 
Hüseyin Turhan, Cüneyd Temel, Eyüp Sevimli, Atilla 
Sevinçli, Barış Erel, Deniz Gündüz, Cengiz Kocagil ve 
İpek Özçelik’ten oluştu. Toplantıda önümüzdeki dört 
yıl için EBSO Vakfı Denetim Kurulu Üyeliklerine ise 
Mehmet Karahaliloğlu, Fevzi Çakaloğlu ve Mehmet 
Tosun seçildi.

EBSO Vakfı’nın yeni dönemde gerçekleştirdiği 
ilk toplantısında da Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcılığına Eyüp Sevimli, Yönetim Kurulu 
Sayman Üyeliğine ise Cengiz Kocagil seçildi.

EBSO Vakfı Mütevelli Heyet 
Toplantısı gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı Yönetim Kurulu’nun yeni dönemdeki ilk toplantısı, Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı Yönetim Kurulu’nun yeni dönemdeki ilk toplantısı, 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi.Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi.

EBSO Vakfı Kadınlar 
Birliği’nde 
bayrak 
değişimi
Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Vakfı Kadınlar 
Birliği’nde yeni 
başkan Latife 
Tezcan oldu. Geçmiş 
dönem başkanı 
İpek Özçelik EBSO 
Vakfı Yönetim Kurulu 
Üyeliğine getirildi. 2023-2027 yıllarını kapsayan 
çalışma döneminde başkanlığa seçilen Latife 
Tezcan, “Kuruluşumuzdan bugüne kadar 
olduğu gibi eğitime olan katkılarımız, bursiyer 
öğrencilerimizin gelişimine yönelik çabalarımız, 
kültürel ve sosyal etkinliklerimiz artarak devam 
edecek. Birlik ve beraberlik içinde daha büyük 
hedeflere ulaşacağız” diye konuştu.

Latife TezcanLatife Tezcan
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Mimarlar Odası İzmir Şube 
Başkanı İlker Kahraman ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Seçkin 
Kutucu, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar'a nezaket ziyaretinde 
bulundu. Kahramanmaraş merkezli 
depremin yarattığı yıkımın altında 
yatan sebeplerin irdelendiği 
görüşmede deprem dirençli kentler 
ve güvenli konut yapımındaki 
eksiklikler ile tüm paydaşlarca 
uygulanması gereken hususlara 
ilişkin değerlendirmelerde 
bulunuldu.

Yorgancılar ve Mimarlar Odası İzmir 
Şubesi Başkanı Kahraman, güvenli 
konut konusunu görüştü

İzmir'in örnek ve önde gelen iş 
insanlarından, Mazhar Zorlu Holding 
Yönetim Kurulu Başkanı Kemal 
Zorlu, tedavi gördüğü hastanede 
hayatını kaybetti. Kentin duayen 
sanayicilerinden merhum Mazhar 
Zorlu’nun oğlu ve Ege Sanayici ve 
İşinsanları Derneği (ESİAD) Yönetim 
Kurulu Başkanı Sibel Zorlu'nun 
babası olan 73 yaşındaki Kemal Zorlu, 
27 Mart 2023 Pazartesi günü Hocazade 
Camii’nde kılınan öğle namazını takiben 
Pınarbaşı Aile Mezarlığında toprağa verildi.

Zorlu için düzenlenen cenaze törenine 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar ile Yönetim 
Kurulu ve Meclis Üyeleri katıldı.

EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
Mart ayı Meclis toplantısında yaptığı 
konuşmada Zorlu’nun İzmir’de ekonomi, 
spor ve sivil toplum alanlarında önemli 
hizmetleri bulunan bir sanayici olduğunu 

belirterek kendisine Allah’tan rahmet, 
kederli ailesine ve İzmir iş dünyasına 

sabırlar diledi.
EBSO Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar da 
Zorlu’nun vefatı üzerine yaptığı 
açıklamasında “Kentimize önemli 

değerler yaratmış, müteşebbis 
iş insanı, kıymetli ağabeyimizin 

vefatından üzüntü duydum. Merhuma 
Allah’tan rahmet, ailesi ve sevenlerine 

başsağlığı ve sabırlar diliyorum” diye konuştu.

Kemal Zorlu’yu kaybettik



19NİSAN 2023

GÜNDEM

EBSO’da bayramlaşma EBSO’da bayramlaşma 
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın geleneksel Bayramlaşma töreni 
Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Meclis Başkanlık Divanı ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri ile personelin katılımıyla gerçekleştirildi.

Tarım ve hayvancılık 
sektörünün konuları 
değerlendirildi
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, Karacabey 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 
Murad Bertan’ı ziyaret etti. Görüşmede 
tarım ve hayvancılık sektörünün konuları 
değerlendirildi.

EBSO Madencilik ve Taş Ocakçılığı Sanayi Meslek 
Komitesi Üyeleri, Vali Köşger’e sektörün konularını iletti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün ile 1. Grup 
Madencilik ve Taş Ocakçılığı Sanayi Meslek Komitesi Üyeleri, İzmir Valisi Yavuz Selim 
Köşger’i ziyaret etti. Görüşmede sektör konuları ve çözüm önerileri ile ilgili Vali Köşger’e 
bilgi sunuldu.
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İzmir Çalışma ve İş Kurumu (İŞKUR) 
İl Müdürü Kadri Kabak, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu’na nezaket ziyaretinde 
bulundu. Kabak, İŞKUR’un yürüttüğü 
istihdam çalışmaları ve eğitim 
programları hakkında Gökçüoğlu’na 
bilgi verdi.

İzmir İŞKUR 
İl Müdürü 
Kabak’tan 
nezaket ziyareti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, Ege Ekonomiyi Geliştirme 
Vakfı (EGEV) İzmir Başkanlar Kurulu Toplantısı’na katıldı. İzmir Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği ev sahipliğinde gerçekleşen toplantıda kent, bölge ve ülke ekonomisinde yaşanan 

gelişmelerle ilgili değerlendirmelerde bulunuldu.

EGEV İzmir Başkanlar Kurulu 
toplantısında kent, bölge ve 

ülke ekonomisindeki gelişmeler 
değerlendirildi
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Endüstri İlişkileri Çalışma 
Grubu tarafından 

“Yargıtay’ın İlke Kararları 
Çerçevesinde Çalışma 
Hayatında EYT Uygulamaları, 
Uygulamalardaki Yanlışlar, 
Olası Riskler ve Çözüm Önerileri 
ile EYT’de Finansmana Ulaşım, 
Finansal Destek Uygulamaları 
ve Yapılandırma” konulu 
toplantı düzenlendi.

EBSO Yönetim Kurulu 
Üyesi Suha Kahraman’ın 
moderatörlüğünde 
gerçekleştirilen toplantıda 
EBSO Endüstri İlişkileri Çalışma 
Grubu üyeleri Avukat Dr. Ahmet 
Koyuncuve Ekrem Gülcemal, 
EBSO üyesi sanayicilere birer 
sunum yaptı.

Toplantının açılışında 
konuşan EBSO Yönetim Kurulu 
Üyesi Suha Kahraman, EYT’nin 
önemli bir konu olarak uzun 
süredir ülkenin ve sanayicinin 
gündeminde olduğunu 

belirterek “1,5 milyon EYT’linin 
yüzde 87’sinin özel sektörde 
çalıştığı dikkate alındığında 
bu düzenlemenin hem mali 
yükü açısından, hem de 
operasyonel yükü açısından 
en çok etkilediği kesim, biz 
özel sektör temsilcileridir. Bizler 
açısından EYT’nin finansmanı, 
emekli olan çalışanların kıdem 

yükleri konusunda firmalara 
verilen destekler, finansmana 
ulaşım konusu ve SGK ile Vergi 
Borçları yapılandırılması gibi 
konular oldukça önemlidir. 
Toplantımızın çalışma 
hayatımıza olumlu katkılar 
sağlaması temennisiyle 
hepinizi saygıyla selamlıyorum” 
diye konuştu.

EBSO Endüstri İlişkileri Çalışma 
Grubu, EYT sürecinde SGK ve vergi 
borçları yapılandırılması konusunda 
toplantı düzenledi

Ekrem Gülcemal Ekrem Gülcemal Ahmet KoyuncuAhmet Koyuncu
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Bu yıl ilk kez düzenlenen 
MAST-Marine Saloon 
Trade Tekne, Tekne 

Ekipmanları ve Deniz 
Aksesuarları Fuarı, Fuar İzmir’de 
kapılarını açtı. 28 Mart ile 2 
Nisan tarihleri arasında İZFAŞ 
ve ED Fuarcılık işbirliğinde 
düzenlenen fuarın açılış 
törenine Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkan Yardımcısı 
Işın Yılmaz ve Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Hakan Ürün 
katıldı.

Açılış töreninde konuşma 
yapan Ürün, İzmir’in yüzyıllar 
boyunca farklı medeniyetlerde 
Ege ve Akdeniz’in en önemli 
ticari liman kenti olduğunu 
ve günümüzde de modern 
denizciliğin en gözde kentleri 
arasında yer aldığını söyledi.

Ürün, “Ülkemizin, yat ve 
tekne üretiminde, İtalya ve 
Hollanda’dan sonra üçüncü 
sırada yer alması, Mast 

Fuarı’nı çok daha önemli bir 
konuma taşıyor. Tarih boyunca 
denizcilik alanında elde 
ettiğimiz derin deneyimleri 
ve başarıların etkisiyle Türk 
firmalarımız, dünyanın dört bir 
yanına yat ve tekne ihracatı 
yapıyor. Fasıllara göre ihracatın 
gemiler ve suda yüzen taşıt ve 
araçlar kalemine baktığımızda, 
son yıllarda 2 milyar dolara 
yaklaşan ihracat hacmi 
olduğunu gözlemliyoruz” dedi.

Söz konusu başarının 
yanıltıcı olmaması gerektiğini 
vurgulayan Ürün, “Çünkü 
tüm sektörleri çok hızlı bir 
şekilde değiştirip dönüştüren 
dijitalleşme çağı, denizcilik 
sektörünü de her geçen gün 
yeni bir teknolojiyle donatıyor. 
Tıpkı kara ve hava araçlarında 
olduğu gibi, artık deniz 
araçlarında da sürücüsüz, 
otonom teknolojilerin geliştiğini, 
bu alandaki yatırımların 

arttığını gözlemliyoruz. Bu 
bağlamda, teknoloji odaklı 
yapacağımız yatırımlarla, 
denizcilik alanında geçmişten 
bugüne elde ettiğimiz 
başarıyı, ikinci yüzyılımızda 
da sürdürmeye devam 
edeceğimize duyduğum inanç 
tamdır. Ancak öncesinde ise 
çok daha hızlı çözümlerle 
sektörün önünü açabiliriz” diye 
konuştu.

Denizcilik alanındaki 
beklentileri de sıralayan Ürün, 
“3 Şubat 2017 tarihli 29968 sayılı 
Resmi Gazete’de yayımlanan 
2017/9759 sayılı Karara göre 
yabancı bayrak çekilmiş olan 
yat, kotra, tekne ve gezinti 
gemilerinin Türk bayrağına 
geçişine ilişkin tanınan ÖTV 
ve KDV’ye ilişkin istisnaların 
yeniden sağlanması faydalı 
olacaktır. Sayın Başkanımıza 
da ifade etmek isteriz ki, güzel 
İzmir’imize yakışır bir marinanın 

Ürün: “Denizcilikte 
ancak teknoloji 
odaklı yatırımlarla 
başarımızı 
sürdürebiliriz”
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ve tekne park alanlarının 
yapılması, 2-3 metre 
teknesi olan vatandaşlar ve 
balıkçılar için hafta sonları 
belli mesafelerde teknelerini 
suya indirecekleri, römork 
yanaşma rampalarının 
artırılması, denizlerimizi 
temiz tutmak adına da 
güzel bir uygulama olan pis 
suları denize dökmemek 

amacıyla kullanılan ‘mavi 
kart’ uygulamasını daha etkin 
kılmak için çekme noktalarının 
artırılması ve mümkünse 
yanaşma yerlerinde 
konumlandırılması son derece 
önem taşımaktadır. Dünyanın 
en güzel koyları Türkiye’de; 
belki de bu nedenle dünyanın 
en pahalı marina ücretleri 
de yine ülkemizde. Yerel ve 

merkezi yönetimlerce atılacak 
bu küçük adımlar, denizin 
kullanımını yaygınlaştıracak 
ve sektöre olumlu katkı 
sağlayacaktır. Desteğiniz sektör 
için son derece kıymetlidir. İlk 
kez düzenlenen bu fuarın ileriki 
yıllarda gelişerek büyümesini 
diliyor, emeği geçenlere 
teşekkür ediyorum” ifadesini 
kullandı.

İzmir Vakfı 2023 yılı Olağan Genel Kurul Toplantısı, Tarihi 
Havagazı Fabrikası Kültür Merkezi’nde gerçekleştirildi. 
Toplantıya Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Üyesi Haydar İnaç katıldı.

İzmir Vakfı Genel 
Kurulu gerçekleştirildi
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Son 30 yılda Birleşmiş Milletler 
ve Avrupa Birliği başta olmak 
üzere ülkeler, kurum & kuruluşlar, 
şirketler ve yatırımcılar, yeryüzünde 
sürdürülebilir bir yaşam için hayati 
çalışmalar yapıyorlar; içinde somut 
ve takvime bağlanmış hedefleri olan 
politikalar belirliyorlar; hedeflere 
ulaşılabilmesi için uluslararası 
işbirlikleri geliştiriyorlar.

Her yıl biraz daha sıklaşan 
ve sonuçları ağırlaşan krizler ve 
felaketler, bölgesel ve küresel 
ölçekte sürdürülebilir bir yaşam, 
erişilebilir bir gelecek için yapılması 
gerekenleri öncelikli hale getirmiştir. 
İklim değişikliği etkilerini, orman 
yangınları, kuraklık, beklenmedik 
hava olayları, bölgesel şiddetli 
yağışlar gibi anormalliklerle her 
geçen gün daha belirgin gösteriyor; 
ciddi zararlar veriyor, büyük acılar 
yaşatıyor. Dünya Bankası’nın 
1992’de Rio de Janeiro’da imzaya 
açtığı BM İklim Değişikliği Çerçeve 
Sözleşmesi 1994 yılında yürürlüğe 
girmiş ancak ülkeler arasındaki 
gelişmişlik farklılıkları ile konunun 
sahipliğinin kapsamlı ve etkili 
olmayışı; arada geçen dönemde 
iklim değişikliğinin olumsuz etkilerinin 
devamını engelleyememiştir. İzleyen 
yıllarda Kyoto Protokolü (imza 
1997, yürürlük 2005), COP15’te 100 
milyar dolarlık Yeşil İklim Fonu kararı 
(2009), 2016’da yürürlüğe giren Paris 
Anlaşması, Avrupa Yeşil Mutabakatı 
(2019), Avrupa Taksonomisi (2020), 
Avrupa Yeşil Tahvil Standartlarının 
Finansmanı (2021), gelişmekte olan, 

iklim krizine karşı savunmasız ve 
kırılgan ülkelere destek için “Kayıp 
ve Zarar Fonu” oluşturulması; iklim 
krizinin önlenmesinde önemli adımlar 
olmuştur.

Özetle, küresel ölçekte alınan 
bu kararlar 30 yıllık dönemde her 
ülkede değişik boyut ve içerikte 
olmakla birlikte dünyanın her 
yerinde ekonomik, sosyal, çevresel, 
kurumsal ve finansal alanlarda yasal 
düzenlemelere ve yeni uygulamalara 
yol açmıştır. Bu yazımızda, konunun 
çevresel, sosyal ve kurumsal 
düzenleme ve değişimler boyutlarını 
konuların uzmanlarına bırakıp, 
finansal alandaki gelişmeler ve 
sonuçlarını ele alıp değerlendirmeye 
çalışacağız.

Finans sektöründe 
sürdürülebilirlik, yeşil dönüşümün 
finansmanı

Yeşil dönüşümün sağlanması 
ile belirlenen hedeflere öngörülen 
takvimde ulaşılabilmesi için öncelikle 
çevre, şehircilik, sanayi, ticaret, enerji, 
tarım, kalkınma, çalışma hayatı, 
standartlar konularında yasal 
düzenlemeler ve etkili uygulamalar 
zorunludur. Eş zamanlı olarak, 
dönüşümün gerektirdiği yatırımlara 
yeterli finansmanın sağlanması da 
gerekir. Ülkelerin kendi kaynakları 
yanında uluslararası alanda 
yeşil dönüşümü destekleyici ve 
sürdürülebilir kalkınma odaklı finans 
kaynaklarına erişiminin artırılabilmesi, 
finans kuruluşlarının etkin öncü 
rolüyle ve sürükleyici olmalarıyla 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

SÜRDÜRÜLEBİLİR YAŞAM 
İÇİN SÜRDÜRÜLEBİLİR 
FİNANSMAN
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birlikte hayata geçirilebilir. 
Türkiye Bankalar Birliği 

(TBB), “Bankacılık Sektöründe 
Sürdürülebilirlik: 2022 Sektör 
Görünüm Raporu”nu 03 Nisan 
2023 günü açıkladı. Raporda 
yer alan bilgiler ve açıklamalara 
ek olarak; Ticaret Bakanlığı’nca 
2021 yılında açıklanan ve 2021-
2027 döneminde 9 başlıkta, 
32 hedef ve 81 eylemden 
oluşan “Yeşil Mutabakat Eylem 
Planı”nda yer verilen “yeşil 
finansman” ile yatırım teşvik 
mevzuatımızda yer alan yatırım 
desteklerinden yararlanan 
yenilenebilir enerji yatırımlarının 
finansal boyutlarını aşağıda 
özetleyeceğiz. Finansman 
konusunda şunu baştan 
vurgulamak gerekir ki; iklim 
değişikliğinin gerektirdiği 
finansman ihtiyacı sadece 
kamu kaynaklarından 
sağlanamaz; özel 
kaynakların da devreye 
alınmasına, dönüşüme 
katkı sağlayan yatırımlara 
yönlendirilebilmesine ihtiyaç 
bulunmaktadır. Birleşmiş 
Milletler iklim değişikliğine 
uyum için (2019 verilerine göre) 
küreselde toplam 90 trilyon 
dolarlık yatırım yapılması 
gerektiğini açıklamış olup, 
az gelişmiş ülkelerde iklim 
değişikliğine 2030 yılına kadar 
uyum sağlanabilmesi halinde 
yıllık 300 milyar dolarlık, uyum 
sürecinin 2050 yılına uzaması 
halinde ise yıllık 500 milyar 
dolarlık yatırım yapılması 
gerektiği hesaplanmaktadır. 
Avrupa Birliği’nde sera gazı 
salınımının azaltılması için 
yapılacak yeni yatırımların 
yıllık 100 milyar Euro olarak 
planlanan boyutu yeterli 
görülmemekte, bu tutarın 
yıllık 260 milyar Euro olması 
gerektiği belirtilmektedir. Dünya 
Bankasınca ilk kez 2008 yılında 
çıkarılan yeşil tahvillerin ihracı 

sonrasında süreç hızlı gelişmiş, 
küresel yeşil tahvil ve kredilerin 
boyutu kümülatif olarak 
geometrik artış göstermiş, 2022 
yılında 3,7 trilyon dolarlık hacme 
ulaşmıştır.

Ticaret Bakanlığınca 
yayınlanan eylem planının 
“yeşil finansman” bölümünde, 
yıllık ya da belli bir dönemde 
ihtiyaç duyulan kaynak 
tutarı belirtilmemiş, yerel ve 
uluslararası kaynaklardan 
sağlanabilecek yeşil 
finansmanın artırılabilmesi için 
2021 yılı son çeyreği ile 2023 
yılı üçüncü çeyreği arasında 
11 eylemin hayata geçirilmesi 
hedeflenmiştir. Yatırım teşvik 
mevzuatımızda, yeşil dönüşüm 
ya da sürdürülebilir kalkınma 
için öncelikli yatırımların 
desteklenmesi gibi ayrı bir 
kategoriye yer verilmemekte 
ancak yenilenebilir enerji 
yatırımlarına verilen teşvik 
belgeleri sayısında ve tutarında 
son dönemde belirgin bir artış 
gözlenmektedir. Ağırlıklı olarak 
GES olmak üzere, teşvik belgesi 
verilen (RES, HES, JES ve diğer) 
yenilenebilir enerji yatırımlarına 
2021 yılında verilen belge sayısı 
648’den 2022 yılında 2.803’e 
yükselirken, bu yatırımların 
toplam tutarı da 2021’de ₺16 
milyar iken 2022 yılında ₺52 

milyara yükselmiştir. Küresel 
ölçekte ise yeşil dönüşüm ve 
sürdürülebilir kalkınma amaçlı 
yatırımların desteklenmesinde 
enerji sektörüne ek olarak, 
düşük karbonlu binalar ile 
ulaştırma sektörleri de teşvik ve 
finanse edilmektedir. Avrupa 
Birliğinde, “AB Taksonomisi” ile 
iklim ve çevre amaçlı yatırımları 
6 ana hedefe uygun olarak 
sınıflandıran yönetmelik 2020 
yılında yürürlüğe konulmuştur. 
2014 yılında TBB tarafından 
hazırlanan “Bankacılık Sektörü 
İçin Sürdürülebilirlik Kılavuzu 
ile finans ve bankacılık 
sektörümüzde sürdürülebilirlik 
çalışmalarına yön verilmiş 
olup 2022’ye gelindiğinde; 
sürdürülebilir finansman 
yaklaşımı, iklim finansmanı, 
mavi finansman, atık 
yönetimi ve çevre finansmanı, 
biyo çeşitlilik finansmanı, 
sürdürülebilir tarım finansmanı, 
sürdürülebilir şehirler ve yeşil 
konut finansmanı alanlarında 
çok sayıda finansman 
programlarının yaygınlaştığını 
görmek sevindiricidir. Sektörün 
çalışmalarından, önümüzdeki 
dönemde sürdürülebilir 
finansman uygulamaları 
ile yeşil dönüşüme daha 
fazla kaynak sağlanacağı 
anlaşılmaktadır.
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Giriş
Takibin kesinleşmesine rağmen 

borcun ödenmemesi halinde takibin 
diğer aşaması borçlunun mallarının 
haczidir. Haczin amacı, borçlunun 
haczi kabil mallarını paraya 
çevirerek alacaklının alacağının 
ödenmesidir. Hacizli malların 
alacağına karşılık alacaklıya devri 
söz konusu olmayacaktır.

Bu meyanda hacze ilişkin olarak 
İcra ve İflas Kanununda birtakım 
değişiklikler yapılmıştır. 7445 
Sayılı İcra Ve İflas Kanunu İle Bazı 
Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına 
Dair Kanun ile 2004 sayılı İcra Ve 
İflas Kanunumuzun bazı hükümleri 
değiştirilmiştir. Önemli gördüğümüz 
konutta haciz hususunu incelemekte 
yarar görüyoruz.

I. KONUTTA HACİZ
Konut dokunulmazlığı, 

Anayasamızda teminat alınmıştır. 
Gerçekten Anayasa m.21 hükmüne 
göre, “… Hâkim kararı olmadıkça… 
kimsenin konutuna girilemez, 
arama yapılamaz ve buradaki 
eşyaya el konulamaz”. Anayasanın 
amir hükmüne rağmen İcra 
ve İflas Kanununa göre icra 
edilen hacizlerde hâkim kararı 
olmaksızın borçlunun konutuna 
girilerek haciz icra edilebiliyordu. 
Suç şüphesi altında bulunanların 
dahi konutlarına hâkim kararı 
ile girilebiliyorken (CMK m.119/1) 
borçlunun mallarının haczinde 
hâkim kararı alınmadan konuta 
girilebilmesi hukuka aykırı bir 
uygulamaydı. İşte bu hukuksuzluğun 

HUKUK

KONUTTA HACİZ
7445 Sayılı Kanun İle Değişik İcra ve İflas Kanunu 
Madde 79/a Üzerine Bir Değerlendirme

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı
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giderilmesi adına 
konutta hacze 
ilişkin önemli 
bir değişiklik 
yapılmıştır.

A. Değişiklik 
öngören hükmün 
incelenmesi

7445 sayılı 
Kanunun 1’nci 
maddesiyle İcra 
ve İflas Kanununun 
79’uncu 
maddesinden 
sonra gelmek 
üzere aşağıdaki 
madde 
eklenmiştir.

İİK m.79/a: İcra 
müdürü, haciz 
yapılması talep 
edilen yerin konut 
olduğunu tespit ederse, bu 
yerde haciz yapılmasına karar 
verir ve bu kararı derhal icra 
mahkemesinin onayına sunar.

Mahkeme, dosyanın tevdi 
edildiği tarihten itibaren en 
geç üç gün içinde dosya 
üzerinden yapacağı inceleme 
sonunda haciz yapılması talep 
edilen yerin konut olduğunun 
anlaşılması halinde kararın 
onaylanmasına kesin olarak 
karar verir. Bu kararın icra 
dairesine bildirilmesi üzerine 
haciz işlemleri yapılır. Haciz 
yapılması talep edilen yerin 
konut olmadığının anlaşılması 
halinde ise mahkeme, konutta 
haciz yapılmasına dair kararı 
kesin olarak kaldırır. Bu kararın 
icra dairesine bildirilmesi 
üzerine icra müdürü, mevcut 
haciz talebi hakkında yeniden 
karar verir.

Mahkemenin onaylama 
kararı üzerine hacze gidilen 
yerin konut olmadığının 
anlaşılması halinde hacze 
devam olunur. Ancak konut 
olmadığı kabul edilen bir yerle 

ilgili verilen haciz kararı üzerine 
yapılan haciz işlemi sırasında, 
bu yerin konut olduğu 
anlaşılır ve borçlu da haczin 
yapılmasına rıza göstermez 
ise haciz işlemine son verilir ve 
müteakip işlemler hakkında 
birinci ve ikinci fıkra hükümleri 
uygulanır.

İhtiyati haciz hakkında, bu 
madde hükmü uygulanmaz.

Görüldüğü gibi konutta 
haczin hâkim onayı ile 
yapılabileceği Anayasa 
m.21 hükmüne koşut olarak 
düzenlenmiştir. Buna göre, 
birincisi icra müdürünce 
haczi talep edilen yerin konut 
olup olmadığının tespitinin 
yapıldıktan sonra haciz 
kararı verilecektir. İkincisi 
haczin yapılmasını temin 
için icra müdürü kararı icra 
mahkemesinin onayına 
sunacaktır. Üçüncüsü, icra 
mahkemesi haczin yapılacağı 
yerin konut olduğunu tespit 
ederse kesin olarak kararın 
onaylanmasına karar 
verecektir. Nihayet, mahkeme 
kararının icra dairesine 

bildirilmesiyle haciz icra 
edilebilecektir.

“İhtiyati haciz hakkında, bu 
madde hükmü uygulanmaz” 
denilmiştir. İhtiyati haciz, para 
alacaklarına ilişkin mevcut 
veya müstakbel takibin 
sonucunun güvence altına 
alınması için mahkeme kararı 
ile borçlunun malvarlığına el 
konulmasını sağlayan geçici 
hukuki korumadır. İhtiyati haczin 
icra edilebilmesi için, bir para 
alacağı olmalı, alacak rehinle 
temin edilmemiş olmalıdır. 
Ayrıca muaccel olmayan 
alacaklar için, borçlunun 
belli bir yerleşim yerinin 
olmaması veya borçlunun 
mal kaçırması gerekmektedir. 
Muaccel (vadesi gelmiş) 
alacaklarda ise borcun 
vadesinde ödenmemesi 
halinde alacaklı ihtiyati haciz 
isteyebilir. İhtiyati Hacze 
mahkeme karar vermektedir 
(İİK m.258). Bu nedenle konut 
haczinde hâkim kararı arayan 
değişikliğin ihtiyati hacizde 
uygulanmayacağı ifade 
edilmiştir.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Mart ayı Meclis 

toplantısında yaptığı açılış 
ve Başkanlık sunuşlarında 
devam etmekte olan Ramazan 
ayının insanlık ve ülkemiz için 
hayırlara vesile olmasını diledi. 
Meclis’te çok başarılı, çok 
zarif bir iş kadını olan Perihan 
İnci’yi konuk ettiklerini belirten 
Gökçüoğlu, katılımlarından 
ötürü kendisine teşekkür ederek 
hoş geldiniz dedi.

Mart ayının tarihimizin en 
büyük zaferleriyle anıldığını 
vurgulayan Gökçüoğlu, 18 Mart 
Çanakkale Deniz Zaferi’nin 
108. yıldönümünü kutladı ve 
Çanakkale’yi geçilmez yapan 
Büyük Başkomutan Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk ve silah 
arkadaşları başta olmak üzere 
tüm şehitlerimizi ve gazilerimizi 
saygı, şükran ve rahmetle 
andığını ifade etti.

İstanbul Sözleşmesi’ne 
geri dönülmeli
Meclis’e konuk olan 

Perihan İnci ve toplantıdaki 
hanımefendiler başta olmak 
üzere tüm kadınların 8 Mart 
Dünya Kadınlar Gününü 
kutlayan Gökçüoğlu, “Kadın 
hakları batılılaşmanın ve 
modernizmin bir unsuru 
olarak görülse de, Atamız 
kadar hiçbir lider bu konuya 
hassas davranmamıştır. 
Bugün bu hassasiyetin çok 
uzağında olduğumuz da acı bir 
gerçek. Türkiye’nin 2011 yılında 
imzaladığı ve 2012’de Bakanlar 
Kurulu kararı ile onaylanan 
kadınlara yönelik şiddet ve 
aile içi şiddetin önlenmesi ve 
bunlarla mücadeleye ilişkin 
Avrupa Konseyi Sözleşmesi ne 
yazık ki 20 Mart 2021 tarihinde 
Resmi Gazetede yayınlanan 
3718 sayılı Cumhurbaşkanı 
kararıyla feshedildi, yani 
İstanbul Sözleşmesi iptal edildi. 
Sonuç, o günden bugüne 
1000’e yakın kadın cinayeti 
yaşanırken, son 15 yılda 4 
bini aşkın kadınımızın yaşam 
hakkı ellerinden alınmıştır. O 
nedenle acilen sözleşmeye 

geri dönülmeli ve yaptırımları 
da uygulanmalıdır. Ailenin 
korunması ve kadına karşı 
şiddetin önlenmesine dair 
6284 Sayılı Yasa kırmızı çizgimiz 
olarak kalmalıdır. Kadınlarımız 
fiziksel ve ruhsal şiddetin 
mağduru olmaya devam etse 
de, Sayın İnci gibi kadınlarımız 
ile umudumuz hep diri kalacak 
ve ülkemizin aydınlık ışığı 
yanmaya devam edecektir. 
Sizler de kendisini tanıyınca, 
anlattıklarını dinleyince bana 
hak vereceksiniz” dedi.

Yapısal tedbirler 
uygulanmalı
Şubat’ı ‘Kara Şubat’ haline 

getiren depremin ardından 
iki ay geçtiğini ve hala 
hayatta kalan, ancak hayatını 
insanca idame ettiremeyen 
insanlarımızın olduğunu 
izlediklerini ifade eden 
Gökçüoğlu, “Yazıktır, günahtır. 
Geçen Meclis’te de ifade 
etmiştim, devletin birinci görevi 
halkın can ve mal güvenliğini 
korumaktır. Deprem sonrası 

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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insanca yaşamdan kopan 
vatandaşlarımızın üstüne 
bir de selden dolayı hayatını 
kaybeden vatandaşlarımızı 
gördük. Hayatını kaybeden 
vatandaşlarımıza Allah’tan 
rahmet, ailelerine başsağlığı 
ve yaralılarımıza acil şifalar 
diliyorum. Altyapının önemi, 
çadırların kurulduğu alanın 
doğru seçilmesinin gerekliliği 
gibi sayılacak çok şey var. 
Altını çizmek isterim ki; evet 
bölge çok geniş, ancak 
yüzlerce yardım ekibiyle 
aradan geçen iki aya rağmen 
hala koordinasyon eksikliği 
varsa, hala insanlar içme 
suyuna, çadıra, yani en temel 
ihtiyaca muhtaçsa, orada bir 
koordinasyonsuzluk olduğu 
çok açıktır. En yakın zamanda 
da giderilmesini diliyorum. Ve 
diliyorum ki; yeni yapılacak 
konutlar bilimin gerçekleri ile 
doğru yerlere doğru zamanda 
olması gerektiği gibi inşa edilir. 
Bir daha böyle ağır yıkımlar 
yaşamamıza engel olacak tüm 
yasal ve yapısal tedbirleri vakit 
geçirmeden uygulamamız 
temennisiyle bir kez daha 
milletimize geçmiş olsun 
dileklerimi iletiyorum” diye 
konuştu.

Deprem vergisi konusu
Deprem bölgesinde 

maddi ve manevi yıkımın çok 
büyük olduğunu hatırlatan 
Gökçüoğlu, “Ruhsal olarak 
da, ekonomik olarak da 
toparlanmak kuşkusuz hiç 
kolay olmayacak. Tüm 
vatandaşlar olarak, kurumlar 
olarak hepimiz gücümüz 
yettiğince elimizi taşın altına 
koyduk, bizlere yakışan da 
budur. Bir seferlik değil hızlıca 
iyileşmek adına desteklerde 
süreklilik esastır. Son torba 
yasayla getirilen deprem 
vergisini elbette bu kapsamda 

değerlendirmeliyiz. Ancak 
Kurumlar Vergisi mükellefi olan 
şirketlere geçmişe dönük ek 
vergi getirilmesi hukuki açıdan 
da tartışmalara sebep oldu. 
Doğru ve adil bulmuyoruz. 12 
Mart 2023 tarih ve 32130 Sayılı 
Resmi Gazetede yayınlanan 
7440 Sayılı Bazı Alacakların 
Yeniden Yapılandırılması ile 
Bazı Kanunlarda Değişiklik 
Yapılması Hakkında Kanun, 
7440 Sayılı Kanun maddesi 
10/27 ile Kahramanmaraş 
ve çevre illerdeki depremin 
etkilerinin giderilmesi ve 
bölgenin kalkınması için 
kaynak yaratmak üzere bazı 
kurumlar vergisi mükelleflerine 
tek seferlik yüzde 10 oranında 
ek kurumsal deprem vergisi 
ödeme yükümlülüğü getirildi” 
ifadesini kullandı.

Eğitim yüz yüze olmalı
Öte yandan 

depremzedelerin yerleştirilmesi 
gerekçesi ile üniversitelerin 
online eğitime geçtiğini 
belirten Gökçüoğlu, “Ancak bu 
yöntemin yanlış olduğunun, 
gençlerin eğitiminin yüz 
yüze olması gerektiğinin, 
laboratuvarlar kullanılmadan, 
sosyalleşmeden devam eden 
eğitimin eksik kalacağının 
altını çiziyorum. Pandemiden 
dolayı eğitimdeki kayıplarımız 

malum iken, zorunlu değilken 
tekrar benzer uygulamaya 
geçilmesini doğru bulmuyoruz. 
Mühendis laboratuvarda, 
sahada eğitimini sürdürmelidir. 
Öğrenciler ve aileleri tüm 
planlamalarını buna göre 
yapmışken, ekonomik açıdan 
da büyük bir yanlıştır. Nisan 
ayında kararın yeniden 
gözden geçirilmesi gerektiği 
inancındayım” dedi.

İktisat Kongresi kararları 
yeniden değerlendirilmeli

İkinci Yüzyılın İktisat 
Kongresi’ne ev sahipliği yapan 
İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer’e ve 
emeği geçenlere teşekkür 
eden Gökçüoğlu, “Yıkımdan 
modern bir Cumhuriyet 
yaratılmasının ardından, ikinci 
yüzyılda yeniden ve daha 
güçlü ayağa kalkmanın, daha 
somut adımlar atmanın 
kazanımlarının korunmasının 
ve büyütülmesinin vurgulandığı 
kongreyi çok değerli buluyor 
ve çıktılarının sonuçlarını 
özellikle sanayiciler ve iş alemi 
olarak tekrar değerlendirilmesi 
gerektiğini düşünüyorum. 
Burada sanayiciler ve iş 
adamları için alınan kararlarda 
belirli küçük şerhler konulsa da, 
bunun tekrar değerlendirilmesi 
gerekiyor” diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin 

Akdaş, EBSO Meclisi’nin Mart 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasının başında sanayi, 
spor ve sosyal yaşama dair 
katkıları unutulmayacak 
olan Zorlu Holding Yönetim 
Kurulu Başkanı Kemal Zorlu’ya 
Allah’tan rahmet, ailesine sabır 

ve baş sağlığı diledi. Meclis’e 
konuk olan Perihan İnci’ye 
hoş geldiniz diyen Akdaş, ufuk 
açan değerli paylaşımları için 
kendisine teşekkür etti.

Aliağa OSB’de Müteşebbis 
Heyet Toplantısı yapıldığını 
ve Atatürk OSB ile Menemen 
Plastik İhtisas OSB’de 
genel kurul süreçlerinin 
tamamlandığını hatırlatan 

Akdaş, Salih Esen’e, Haluk 
Tezcan’a ve bu dönem EBSO 
Meclisi’nde de yer alarak renk 
katan Cenk Karace’ye başarılar 
diledi. Karace’nin EBSO 
Yönetim Kurulu’nu ziyaretinde 
EBSO hizmet binasının 14 ay 
içerisinde tamamlanacağını 
öğrendiklerini ifade eden 
Akdaş, kendisine teşekkürlerini 
sundu.

Akdaş: “Kamu görevlilerinin ve 
siyasetçilerin uymakla sorumlu olduğu 

etik yasası mutlaka çıkarılmalı”
EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, “50 bini aşkın canımızın 
yitip gittiği bu felakette tek bir kişi çıkıp da ‘benim sorumluluğum var’ demedi. 
Depremi yaşadığımız günlerde Yunanistan’da bir tren kazası oldu ve 40 kişi 
hayatını kaybetti. Akabinde Yunanistan Ulaştırma Bakanı görevinden istifa 
etti, örnekleri çoğaltmak mümkün. Japonya’daki depremleri hatırlayın. Bu 
nedenledir ki, kamu görevlilerinin ve siyasetçilerin uymakla sorumlu olduğu 
etik yasası mutlaka çıkarılmalı ve etik suçlar hukuk sistemimize girmelidir” dedi.
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Dünyanın sıcak 
gündemi
Küresel ekonomide son 

gelişmelere değinmek 
istediğini belirten Akdaş, 
“Ticaret savaşları ve 
ambargolar, Rusya-Ukrayna 
savaşı gibi kronikleşmiş rutin 
sorunlar devam ederken, son 
günlerde neler yaşanmakta bir 
bakalım. Amerika’da yaşanan 
banka kriziyle başlayan 
finansal dalgalanmanın 
yarattığı kriz ve belirsizlik 
var. İsrail’de yargının kamu 
düzenindeki etkisini azaltmaya 
yönelik yargı reformuna 
yönelik protestolar söz konusu. 
Fransa’da emeklilik yaşının 
62’den 64’e çıkarılmasına 
yönelik tepkiler var. Twitter ve 
Meta’nın ardından Amazon’un 
da işçi azaltma planları 
konuşuluyor. 65 doların altına 
gerileyerek 2021 sonlarından 
beri en düşük seviyeye ulaşan 
petrol fiyatları dikkatle izleniyor. 
Putin’in Çin lideri Xi Jinping ile 
önemli bir görüşmesi oldu  ki 
biliyorsunuz ikisi birbirine ‘çok 
yakın arkadaşım’ diye hitap 
eder. Bu durum, Amerika’sız 
çok kutuplu bir dünya kurma 
isteklerinin bir parçası olarak 
değerlendiriliyor tüm dünyada. 
Yine Çin’in İran ve Suudi 
Arabistan arabuluculuğunda 
diplomatik ilişkilerini 
başlatması gibi takip etmemiz 
gereken sıcak bir gündemle 
karşı karşıyayız. Politika faizini 
25 puan arttıran Amerika 
Merkez Bankası Başkanı 
Powell’ın son iki haftadır 
bankacılık sisteminde yaşanan 
gelişmelerin hane halkı ve 
işletmeler için daha sıkı kredi 
koşullarına yol açacağını ve 
bunun da ekonomik sonuçları 
etkileyeceğini düşünüyoruz 
diyen, bu etkilerin kapsamını 
belirlemek için henüz çok erken 
de diyen bu telkinli yaklaşımına 

da ayrıca dikkatlerinizi çekmek 
istiyorum” dedi.

“Etik yasası 
mutlaka çıkmalı”
Bu sıcak gündemin 

Türkiye ayağında ise dörtlü 
koldan depremin yol açtığı 
enkazın kaldırılması ve 
yaraların onarılmasıyla ile 
ilgili çalışmaların devam 
ettiğini ifade eden Akdaş, 
“Biliyorsunuz deprem ülkesi 
olduğumuz gerçeğini 
görmezden geldiğimiz 
için her defasında çok acı 
biçimde deneyimlediğimiz 
ve travmasını uzun yıllar 
yaşayacağımız, acısı ve 
yıkımını hiç unutamayacağımız 
deprem gerçeğiyle, 50 bini 
aşkın canımızı enkaz altında 
bırakarak bir kez daha yüzleştik. 
Ayrıca deprem bölgesindeki 
sel baskınları da gösterdi 
ki, doğayla inatlaşılmaz ve 
savaşılmaz. Aklın ve bilimin 
yolundan gitmediğimiz 
sürece sonuç hep aynı şekilde 
hüsran olacaktır, canlarımızı 
kaybedeceğiz. Bu vesileyle 
yaşadığımız sel baskınlarıyla 
depremlerde hayatını 
kaybeden tüm canlarımıza 
Allah’tan rahmet, ailelerine baş 
sağlığı ve sabır, yaralılarımıza 
acil şifalar diliyorum. En acı 
olan da ne biliyor musunuz? 
50 bini aşkın canımızın yitip 
gittiği bu felakette tek bir kişi 
çıkıp da benim sorumluluğum 
var demedi. Bakın, depremi 
yaşadığımız günlerde 
Yunanistan’da bir tren kazası 
oldu ve 40 kişi hayatını kaybetti. 
Akabinde Yunanistan Ulaştırma 
Bakanı görevinden istifa etti, 
örnekleri çoğaltmak mümkün. 
Japonya’daki depremleri 
hatırlayın. Bu nedenledir 
ki, kamu görevlilerinin ve 
siyasetçilerin uymakla sorumlu 
olduğu etik yasası mutlaka 

çıkarılmalı ve etik suçlar hukuk 
sistemimize girmelidir. Tüm 
ülke olarak yaralarımızı sarmak 
için teyakkuz halindeyiz. Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği de bu 
konuda öncü rol üstlenmekte 
olup, içinde Başkanımız Ender 
Yorgancılar’ın da olduğu 
12 sanayi odası başkanıyla 
yaptığı toplantı sonrasında 
öneri paketlerini içeren 
bir program hazırlandı ve 
kamuoyuna duyurusu yapıldı” 
diye konuştu.

Çınarlı öğrencilerinin 
dayanışması
Söz konusu program 

ile büyük ölçekli şirketlerin 
hammadde ve yarı mamul 
tedariklerini deprem 
bölgesindeki firmalardan 
karşılaması ve TOBB sanayi 
veri tabanında bölgedeki 
üreticilerle gerekli eşleştirmeleri 
yaparak, bölgedeki ticaretin 
yeniden canlanmasının 
hedeflendiğini  dile getiren 
Akdaş, “Bu amaçla programa 
dahil olacak firmalara TOBB 
tarafından sağlanacak 
hizmetler vardır. Bunların 
birçoğu TOBB’un internet 
sayfalarında ve EBSO’nun 
duyurularında var. Bu konuyu 
çok önemsiyoruz, o bölgeyle 
çalışma içerisinde olan 
arkadaşlarımız tedariklerini 
o bölgeden yaptıklarında 
birçok konuda TOBB’un da bazı 
destekleri var. Tüm ülkemizde 
olduğu gibi İzmir’den de 
deprem bölgemize Valiliğimiz, 
Büyükşehir Belediyemiz 
ve STK’larımız aracılığıyla 
yardımlar devam ediyor. 
Bunlardan sonuncusu Konak 
Çınarlı Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’nden geldi. Bunu 
özellikle anlatmak istiyorum. 
Bildiğiniz üzere Odalar 
Borsalar Birliği ve Milli Eğitim 
Bakanlığı arasında yapılan 
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protokol gereği İzmir’den 
Ege Bölgesi Sanayi Odamız, 
İzmir Ticaret Odamız ve İzmir 
Ticaret Borsamız ile beraber 
Protokol Yürütme Kurulundayız. 
Ben de Odamızı temsilen 
Protokol Yürütme Kurulunda 
görev alıyorum. Bunu 
özellikle anlatmak istiyorum, 
şahsen çok önemsediğim ve 
duygulandığım bir konudur. 
Öğrencilerimiz dayanışmalarını 
en üst seviyede gösterebilmek 
adına bir proje geliştirdiler 
ve Odamızın desteğiyle, 
sanayicilerimizden eski 
konteynerler, vitrifiye, tesisat 
malzemeleri gibi malzemeleri 
temin ederek okulumuza 
verdik. Hocalarımızla 
çocuklarımız kendi emekleriyle 
bu konteynırları onararak 
anasınıfına tuvalet ve banyoya 
dönüştürerek depremden 
etkilenen vatandaşlarımızın 
yaralarına bir nebze de olsa 
merhem olmak üzere bölgeye 
gönderdiler. Arzu ettiğimiz ve 
hedeflediğimiz meslek liseleri 
üreterek iş içinde öğrenen, 
köy enstitüleri modelini 
esas alan formatta olup 
tıpkı bu öğrencilerimiz gibi 
sorumluluk üstlenen, eğitimli 
ve duyarlı öğrenciler olsun 
istiyoruz. Bizim de sanayide 
en çok ihtiyaç duyduğumuz 
öğrencilerin başında geliyorlar. 
Eğitim sistemimizin bu 
anlamda topyekun gözden 
geçirilmesi lazım. Okul 
yönetimi ve öğrencilerimizi 
bu projelerinden dolayı 
tebrik ediyorum. Destekte 
bulunan sanayici üyelerimize 
de huzurunuzda teşekkür 
ediyorum. Bu vesileyle 3 
Nisan’da özel bir ziyaret 
gerçekleştireceğimiz 
okulumuzda geliştirdiğimiz 
ve yürüttüğümüz projeleri 
yakından görmek ve iki hafta 
önce tamamlanmış olan EBSO 

Mükemmeliyet ve Yetkinlik 
Geliştirme Merkezini ziyaret 
etmek istiyoruz. Özellikle 
Çınarlı Mesleki Teknik Anadolu 
Lisesi mezun arkadaşlarımız 
başta olmak üzere ilgi duyan 
tüm Meclis Üyelerimizi davet 
ediyoruz” ifadesini kullandı.

Bazı alacakların 
yapılandırılması 
düzenlemesi
Depremin yaralarını 

sarmaya çalışırken Türkiye’nin 
ciddi anlamda bir krizin 
içerisinden geçmekte 
olduğunu belirten Akdaş, 
“Sanayicilerimiz ve iş 
dünyası aslında ciddi bir 
darboğaz ile karşı karşıya. Kur 
seviyelerinde her gün yapılan 
yeni düzenlemelerle, artan 
maliyetlerle iş yapmak giderek 
zorlaşıyor. İş yapacak paraya 
ulaşmak neredeyse imkânsız 
hale geldi. İş dünyasında 
moral ve motivasyon 
kalmadı desek yeridir. Biz 
tüm bu dertlerimize çare 
beklerken yeni düzenlemeler 
ile alacakların yeniden 
yapılandırılması umarım bazı 
firmalara pansuman olur. 
Diğer yandan, yapılandırma 
kapsamında getirilen 
hukuki açıdan eleştirilen 
geçmiş yıla dönük olarak, 
maç bittikten sonra ortaya 
konulan deprem vergilerine 
de özellikle dikkatinizi çekmek 
isterim. 12 Mart 2023 tarihli 
Resmi Gazetede yayınlanan 
7440 Sayılı Bazı Alacakların 
Yeniden Yapılandırılması ve 
Bazı Kanunlarda Değişiklik 
Yapılması Hakkında Kanuna 
ilişkin SGK tarafından 
yapılan bilgilendirmeleri 
zaten sizlere göndermiştik. 
Bunun detaylarına daha 
önce göndermiş olduğumuz 
maillerden ulaşabileceği 
gibi, EBSO’nun web sitesinde 

yayınlanacak olan bu 
sunumdan da ulaşabilir, 
faydalanabilecek arkadaşların 
bilgisine sunuyorum” dedi.

2022 büyüme verisi
Mart ayının başında 

açıklanan 2022 yılı büyüme 
verisini değerlendiren Akdaş, 
“Türkiye 2022 yılında yüzde 5,6, 
dördüncü çeyreğinde yüzde 
3,5 büyüdü. Çeyrek dönemler 
itibariyle baktığımızda son 
çeyrekte imalat sanayindeki 
küçülme dikkat çekicidir ki 
1,6’lık küçülme 2020 yılından 
sonra ki ilk küçülmedir. Yılı en 
düşük endeksle kapatan PMI 
bu durumu da teyit etmektedir. 
Artan maliyetler, enflasyon 
ve AB’nin azalan talebi başta 
olmak üzere imalat sanayine 
olumsuz yansıyor ki Şubat ayı 
ihracatında yüzde 15’e yakın 
bir düşüş vardı. Mart ayında 
da benzer bir düşüş olacağı 
konusunda işaretler var. Özel 
tüketimle büyüyen Türkiye ne 
yazık ki depremin etkisiyle 2023 
yılında beklentilerin altında 
büyüme gösterecek. Seçim 
sonrası izlenecek politikaların 
yansımalarını büyümede de 
gecikmeli de olsa göreceğiz” 
diye konuştu.

AB Yeşil Mutabakatı 
eğitimleri
AB Yeşil Mutabakatı 

kapsamında, ihracat 
yapan sanayicilerin 
sera gazı emisyonlarının 
hesaplanmasının, 
raporlanmasının ve gerekli 
azaltım çalışmalarına 
başlamasının önem 
kazandığını vurgulayan 
Akdaş, “Çünkü bu konu 
ihracatçılarımızı ciddi anlamda 
zorlayacak bir konudur. Bu 
konuyla ilgili odamızın çevre 
komitesi tarafından önerilen ve 
Yönetim Kurulumuzca uygun 
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bulunan TSE EN 14064 Kurumsal 
Karbon Ayak İzi Eğitim Serisini 
başlatıyoruz. Eğitimlerin amacı, 
sanayi tesislerimize karbon 
hesaplamasına yönelik insan 
kaynağının geliştirilmesidir. 
Sanayi temsilcilerimizin 
firmalarına özgü kendi 
karbon hesaplamalarını 
yapabilmelerine destek 
vermektir. İlki 12-13-14 Nisan 
2023 tarihi aralığında maden 
sanayi grubu başta olmak 
üzere altı grupta, kimya, 
metal, elektrik ve enerji sanayi, 
makine ve taşıt, otomotiv yan 
sanayinde arka arkaya devam 
edecektir. En çok 30 katılımcı 
olacağı için ve üç günlük 
online bir program olacağı için 
ilgi duyan üyelerimizin bilgisine 
sunarım” ifadesini kullandı.

İhracat destekleri
Ticaret Bakanlığı’nın 2023 

için belirlediği hedef ülkelere 
dikkat çeken Akdaş, “Bildiğiniz 
üzere dünya ölçeğinde ticaret, 
ülkelerin kendi sanayicileri 
lehine koyduğu ve kendi 
sanayilerini korumak lehine 
koyduğu koruma kalkanları, 
regülasyonlar ve benzeri 
argümanlar sebebiyle birçok 
açıdan giderek zorlaşmakta. 
Bu nedenledir ki Ticaret 
Bakanlığımız her yıl olduğu 
gibi bu ülkeleri belirleyerek bu 
ülkelerle ticaret yapanlar için 
pozitif bir ayrımcılık uygulamayı 
amaçlamaktadır. 51 ülkeye 
yapılan ihracata 20 puan 
ilave destek sağlanacaktır. 
Destek oranları yüzde 50’yle 
75 arasındadır. Diğer yandan, 
ihracatı arttırmak için destekler 
sağlanıyor ama bir taraftan 
da döviz teminine ilişkin 
kısıtlarla ihracatçı köşeye 
sıkıştırılıyor. Bu çelişkiler de 
artık bir son bulsun istiyoruz. 
Bu ülkeler büyüme pay 
matrisi, pazar çeşitlendirmesi 

ve enerji ihracatçısı ülkeler 
analizleri sonrasında 
belirlenmiştir. Biliyoruz ki 
esas olan ileri teknoloji 
ihracatıdır. Teknoparkların ve 
Ar-Ge merkezlerinin sayısı git 
gide artarken ihracat birim 
fiyatlarımız maalesef devamlı 
geriliyor. Bu nedenle tarımdan 
sanayiye, inşaattan hizmetlere 
tüm sektörleri ilgilendiren bu 
dönüşüm için eğitimden bilim 
ve teknolojiye, istihdamdan 
altyapıya, iş ve yatırım 
ortamından hukuki zemine bir 
dizi alanda çok sayıda reform 
yapılmasına ihtiyaç var. Bu 
reformlarla finansmana erişimi, 
kayıtlı çalışmayı, verimlilik 
artışını, adil rekabet koşullarının 
iyileştirilmesini, piyasa 
engellerinin kaldırılmasını, 
ihtiyaç duyulan nitelikli iş 
gücünün geliştirilmesini de 
teşvik etmemiz gerekiyor” dedi.

İzmir Model Fabrika
EBSO’nun İzmir Model 

Fabrika olarak bilinen 
dijital dönüşüm ve yetkinlik 
merkezinin kurucuları arasında 
yer aldığını hatırlatan Akdaş, 
“Yönetimimizin verdiği görevle 
ben burada Odamızı temsil 
ediyorum. Model Fabrika 
hakkında farkındalık yaratma 
ve bilinirliğinin sağlanması 
amacıyla Yönetim Kurulumuz 
meslek komitelerimizin 
toplantılarının model fabrikada 
yapılması kararını aldı ve Mart 
ayı başında uygulamaya 
geçildi. Bugüne kadar 14 
komitemiz ve 105 üyemiz 
toplantılarını Model Fabrikada 
yaptılar. Ayrıca soğutma 
komitemiz de ESİAD ile 
beraber 20 kişilik kalabalık bir 
heyetle toplantılarını burada 
gerçekleştirdi. Bunun olumlu 
geri dönüşleri basına da 
yansıyor. Özellikle Ege Plasder’in 
çalışmaları neticesinde görsel 

basında son günlerde ciddi 
biçimde Model Fabrikanın 
tanıtımına yönelik yazılar 
çıkmakta. Bu vesileyle Sayın 
Şener Gençer’e de teşekkür 
ediyorum. Henüz toplantılarını 
gerçekleştirmemiş 
komitelerimizin tüm grup 
üyelerini de bu toplantılara 
davet etmesinde fayda var. 
Burada yapılan çalışmaların 
neticesinde kısa bir süre 
içerisinde sekiz tane proje 
üretildi. Bu projelerin verimlilik 
anlamında kattığı değer de 
41 bin 300 dolar civarında 
gözüküyor” diye konuştu.

İstanbul 
Sözleşmesi vurgusu
8 Mart’ta Dünya Kadınlar 

Günü’nün kutlandığını 
hatırlatan Akdaş, “1934’te 
kadınlara seçme ve seçilme 
hakkını tanıyan dünyanın 
ilk ülkelerinden bir tanesi 
olmamıza rağmen hala 
yerimizde sayıyoruz. Bu 
sıralamada en üst seviyelerde 
olan Avrupa’nın demokratik 
ülkelerinin seviyelerine 
ulaştığımızda Atamızın ruhu 
da ancak o zaman huzur 
bulacak diye düşünüyorum. 
Eğitim, iş gücüne katılım, 
parlamentodaki kadın sayısı 
gibi kriterlerde kadınlarımızın 
önünü açmak zorundayız. 
Ayrıca seçimlere 50 günden 
az bir zaman kala tüm 
siyasi partilere de buradan 
çağrıda bulunuyorum. 
Lütfen listelerinizde kadınlara 
göstermelik yerlerde değil, 
seçilebilecekleri sıralarda 
yer verin ve önlerini açın. 
Cumhuriyetimizin 100. 
yılında bize yakışan İstanbul 
Sözleşmesi’ne geri dönmek ve 
gereğini yapmaktır. Bu vesileyle 
başta aramızdaki kadınlar 
olmak üzere tüm Emekçi 
Kadınlarımızın Gününü de 
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kutlamak istiyorum” ifadesini 
kullandı.

Atatürk’ün “İnsan topluluğu 
kadın ve erkek denilen iki 
cins insandan mürekkeptir. 
Kabil midir ki bu kütlenin bir 
parçasını ilerletelim, ötekini 
ihmal edelim de kütlenin 
bütünlüğü ilerleyebilsin. 
Mümkün müdür ki bir cismin 
yarısı toprağa zincirlerle bağlı 
kaldıkça, öteki kısmı göklere 
yükselebilsin. Bir kanadımız 
eksikken göklere yükselemeyiz”  
sözünü Meclis Üyeleri ile 
paylaşan Akdaş, “Çok 
sevdiğim bir sözdür, o nedenle 
aramızdaki kadınlar başta 
olmak üzere yeniden tüm 

kadınlarımızın 8 Mart Kadınlar 
Gününü kutluyor, onların 
katkılarını hayatımızın tüm 
alanlarında görmek istiyoruz” 
dedi.

İnsan merkezli kalkınma
Ülkenin ve sanayicilerin 

seçim sonrasına yönelik 
beklentilerine değinen Akdaş, 
“Seçimleri kim kazanırsa 
kazansın, insanı merkezine 
alan yeni bir kalkınma 
modeline ihtiyaç var. Yüzde 
27’ye ulaşan yoksulluk 
oranı ve 0,40’a ulaşan Gini 
katsayısı gelir dağılımındaki 
bozulmayı ve eşitsizliği bariz 
biçimde göstermekte. Türkiye 

gelir eşitsizliği konusunda 
0,4 puanla 37 OECD ülkesi 
arasında 34. sırada bulunuyor. 
Seçimler sonunda gelecek 
olan iktidarın ilk yapması 
gereken, toplumsal adaleti 
sağlamak için öncelikle 
gelir dağılımındaki eşitsizliği 
ortadan kaldıracak önlemlere 
odaklanmak olmalıdır. Gelir 
dağılımındaki eşitsizliği 
ortadan kaldıramazsak 
sonumuz hüsran olur” diye 
konuştu.

Akdaş, 18 Mart Çanakkale 
Deniz Zaferinin 108’nci yıl 
dönümünü kutladığını 
belirterek “Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk başta 
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olmak üzere şehitlerimizi 
ve gazilerimizi şükranla ve 
rahmetle anıyorum. Tam da 
birlik ve beraberliğe ihtiyacımız 
olduğu bir dönemde idrak 
etmekte olduğumuz Ramazan 
ayının inanıldığı şekliyle 
bereketiyle geldiğini ümit 
ederek tüm Müslümanlara ve 
ülkemize hayırlar getirmesini 
diliyor, sabırla dinlediğiniz için 
hepinize teşekkür ediyorum” 
diye konuştu.

Akdaş konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi 

sanayicilerin gündeme 
getirdiği konuları da 
değerlendiren Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, 
Erdoğan Çiçekçi’nin İkinci 
Yüzyılın İktisat Kongresi’yle 
ilgili aktardığı konulara ilişkin 
“Ben de ilk toplantıya Yönetim 
Kurulunun görevlendirmesiyle 
katılmıştım. Tabi 2023 yılında 
yapılan İktisat Kongresi, 
biraz da İzmir Büyükşehir 
Belediyemizin ve toplantıyı 
organize edenlerin yön 
verişiyle ilk kongrenin ruhuna 
uygun biçimde planlanmıştı 
ve ona göre sürdü. Ben 
tüccar deklarasyonuyla 
ilgili olan bölüme katıldım, 
onun öncesinde işçi ve çiftçi 
deklarasyonun hazırlandığı 
hazırlık toplantıları da yapılmış. 
Tartışılacaktır tabi ki. Burada 
tüccar ile sanayici birleştirilmiş, 
öyle bir toplantı planlanmış. 
Halbuki ilk kongreden 100 
sene sonra ve sanayinin bu 
kadar ön plana çıktığı bir 
dönemde sanayi başlığının 
apayrı olması gerekiyordu. Ben 
kişisel olarak kendi görüşümü 
bu şekilde ifade ettim. İşçi 
ve çiftçi konularına bizden 
katılım olmadı. Çağrı oldu 
mu, onu bilmiyorum. Tabi 
deklarasyon metinleri önceden 

hazırlanmış arkadaşlar, 
maddeler de müdahale 
etmenize de fazla imkan 
bırakmayacak biçimdeydi. 
Toplantıda ben söz aldım 
tabi, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
adına görüşlerimizi de ifade 
etmeye çalıştım. Biraz hızlı 
bir toplantı oldu. Yine sanayi 
konusunda Yönetim Kurulu 
Danışmanlığını da üstlenen 
Prof. Yaşar Uysal Hocamızın 
görüşlerinin yansıdığı bir metin 
ortaya çıktı. Ama Çiçekçi’nin 
bahsettiği konularda 
bunu söylemem mümkün 
değil. Sonraki toplantılara 
Yönetim Kurulumuzdan 
arkadaşlar katıldı, gerek 
kapanış toplantısına, gerek 
önceki toplantılara katılındı. 
Ama hazırlık sürecinde, 
kongrenin konseptiyle ilgiliydi 
sorun vardı, sanayinin 
sesinin daha gür çıkması 
gerektiğine inanıyordum. 
Fakat Başkanımızın kapanış 
toplantılarında görüşlerimizi 
dile getirdiğini düşünüyorum” 
dedi.

Murat Kurtalan’ın dile 
getirdiği ‘deprem öldürmez, 
bina öldürür’ sözünün önemli 
bir gerçeği ifade ettiğini 
belirten Akdaş, “1995’te 
Japonya’nın Kobe şehrinde 
bir deprem oldu, 7 bin 200 
kişi hayatını kaybetti. Şehrin 
Belediye Başkanı şehir 
altyapısız kaldığı için üç gün 
sonra intihar etti. Belediye 
Başkan Yardımcısı 14 ayda 
şehri yeniden onaramadığı için 
Kobe’nin en yüksek tepesinde 
benzinle kendini yakarak intihar 
etti. Aynı ülkelerde şimdi 9,5 
şiddetinde depremler oluyor, 
insanlar gökdelenlerdeki 
ofislerinde, masalarında 
çalışmaya devam ediyor. Yani 
evet, deprem öldürmüyor 
arkadaşlar, bina öldürüyor” 
diye konuştu.

Fatih Aracı’nın gündeme 
getirdiği, Meclis toplantılarının 
üyelere YouTube kanalıyla 
yayınlanması önerisi ve 
ALOSBİ Yönetim Kurulu’nda yer 
almaması konularına ilişkin 
Akdaş, “Bu bir önceki toplantıda 
da gündeme gelmişti, fakat 
Oda muamelat yönetmeliği ve 
TOBB’un ilgili mevzuatı böyle bir 
şeye maalesef imkan vermiyor. 
Şöyle ki; biz kapalı bir grubuz. 
Örneğin İstanbul Büyükşehir 
Belediye Meclisi’nin toplantıları 
tüm şehrin sakinlerine açık 
olduğu için ve onları doğrudan 
ilgilendirdiği için kamuoyuna 
açık yapılabilir, ama bizim 
yönetmeliklerimiz bu konuya 
imkan sağlamıyor. ALOSBİ 
konusunda ise; Yönetim 
Kurulumuza ALOSBİ’den bir liste 
geldi, biz bu listeyi olduğu gibi 
Meclis’e sevk ettik, o liste de 
bu Meclis’in onayına sunuldu. 
Yeni aday olup olmadığı 
soruldu, aday olan çıkmadı. 
Sayın Aracı, çok gençsiniz, bu 
Oda’ya çok büyük hizmetler 
verdiniz, vermeye de devam 
edeceksiniz. Bu defa olmaz, 
başka bir zaman başka 
bir yerde devam ederiz, 
beraberce çok yol yürürüz. 
Teşekkür ediyorum” ifadesini 
kullandı.

Cenk Karace’ye yaptığı 
sunum için teşekkür eden 
Akdaş, “Seçimde rakip olup 
şimdi hep beraber, el ele, 
kol kola yürünebiliyormuş. 
Arkadaşlarıma başarılar 
diliyorum. 19 Mayıs 2024’ü 
bekliyoruz. Bir konu var 
yalnız Sayın Karace, Atatürk 
OSB’de bina yapımıyla ilgili 
konu gündeme geldiğinde 
‘tefrişatı da bir düşünün’ 
şeklinde bir sözü vardı 
Yönetim Kurulumuzun. Meclis 
tutanaklarını bir inceleyelim. 
Bunu da değerlendirmenize 
sunarım” diye konuştu.

MECLİS
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Erdoğan Çiçekçi
İktisat Kongresi ve 
AB Yeşil Mutabakatı
EBSO Meclis Üyesi Erdoğan Çiçekçi, İkinci 

Yüzyılın İktisat Kongresi’ne ilişkin izlenimlerini ve 
değerlendirmelerini Meclis Üyeleriyle paylaştı. 
Çiçekçi, Avrupa Birliği Yeşil Mutabakatı 
sürecinde şirketlerin yaptırması gereken 
karbon ayak izi ölçümleriyle ilgili devem eden 
projeler hakkında da bilgi verdi.

Özgür Bekmezci
Depremler ve afet planları
EBSO Meclis Üyesi Özgür Bekmezci, 

dünyanın jeolojik yapısının tabiat tarihi 
içinde nasıl var olduğu konusunda Meclis 
Üyelerine bir sunum yaptı ve afet 
zararlarını azaltma konusunda 
neler yapılması gerektiğine ilişkin 
değerlendirmelerini paylaştı.

Murat Kurtalan
İmar barışı ve afet zararları
EBSO Meclis Üyesi 

Murat Kurtalan, imar barışı 
uygulamalarının doğal afetlerin 
yarattığı zararın boyutunu 
artırdığını vurgulayarak 6 
Şubat depremlerinin yaşandığı 
bölgedeki tarım ve hayvancılık 
potansiyelini vurguladı ve hem 
insan hayatı, hem eğitim ve hem 

de ekonomik anlamda afet zararlarının en aza 
nasıl indirilebileceğine yönelik düşüncelerini 
paylaştı.

Fatih Aracı
Meclis toplantılarının yayınlanması
EBSO Meclis Üyesi Fatih Aracı, mensubu 

bulunduğu 19. Grup Kağıt ve Kağıt Ürünleri 
Sanayi Meslek Komitesi’nin faaliyetleri 
hakkında bilgi verdi ve iki toplantı önce, Meclis 
Toplantılarının YouTube üzerinden yayınlaması 
konusunda verdiği teklifi hatırlatarak önerisinin 
doğru anlaşılmamış olabileceğini, bu yayının 
EBSO üyesi sanayicilere yönelik yapılmasını 
istediklerini söyledi. Aracı, ALOSBİ Yönetim 
Kurulu’nda bulunmayışına üzüldüğünü de 

ifade etti.

Mehmet Karahaliloğlu
Seçim sonrası ekonomi
EBSO Meclis Üyesi Mehmet 

Karahaliloğlu, seçimlerin 
birinci turda bitmesi 
durumunda sonucu ne 
olursa olsun mevcut para 
politikasının uygulanmasından 
vazgeçileceğini belirterek 
dövizin belirli bir miktar serbest 
bırakılacağını söyledi ve 
sanayicileri bu durum karşısında 
gerekli önlemleri almaları 
yönünde uyardı.

Sanayicinin gündemi deprem, 
üretim ve ekonomi

ErdoğanErdoğan
ÇiçekçiÇiçekçi

ÖzgürÖzgür
BekmezciBekmezci

MuratMurat
KurtalanKurtalan

MehmetMehmet
KarahaliloğluKarahaliloğlu

FatihFatih
AracıAracı
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CenkCenk
KaraceKarace

Cenk Karace
EBSO Hizmet Binası
EBSO Meclis Üyesi Cenk 

Karace, Atatürk Organize 
Sanayi Bölgesi’ne yapılacak 
olan EBSO Hizmet Binası 
projesiyle ilgili detaylara 
ilişkin Meclis Üyelerine 
bir sunum gerçekleştirdi. 
Müteahhit firmayla 
sözleşmenin imzalandığını 
belirten Karace, 19 Mayıs 
2024 tarihinde binanın 
açılışın yapılmasının 
planlandığını ifade etti.

Ürün: Orman katliamı 
iddiaları doğru değil

1. Grup Maden ve Taş 
Ocakçılığı Sanayi Meslek 
Komitesi Başkanı Hakan 
Ürün, komitelerinin beş 
üyeden oluştuğunu 
belirterek, “Ülkemizde 
çıkarılan 90 madenin 31 
çeşidini biz Ege Bölgesi 
Sanayi Odası üyelerimiz 
olarak bu bölgede 
üretiyoruz. Bizi diğer 
sektörlerden ayıran 
Maden Kanunumuz var 
ve buna bağlı uygulama 
yönetmeliğimiz var. Ancak 
çok fazla tarife dışı engel 
ile karşılaşıyoruz.  Maalesef 
konuyu bilen bilmeyen 
herkese potansiyel 
çevre katliamcısı olarak 
sunuluyoruz. Bunu asla 
kabul etmiyoruz. Maden 
izinleri çok kolay alınıyor 

diye bir inanış var, bu doğru 
değildir. Türkiye’de kesilen 
ormanların büyük bölümü 
maden amaçlı kesiliyor 
deniyor, bunu da kabul 
etmiyoruz. Sektörümüzün 
önemli konularından 
biri de maliyetler. Ayrıca 
ormanların zarar gördüğü 

konusuyla ilgili olarak; 
madenciler olarak zaten 
ağaç kesme yetkisine sahip 
değiliz, biz ağacı kesmiyoruz. 
Bölgedeki ağaçlar sayılıyor, 
boyları ve çaplarına göre 
fiyatlandırılıyor, o bedel 
bizden alınıyor, Orman 
İdaresi ağaçları kesip kendisi 

Maden ve Taş Ocakçılığı Sanayi ile Yazılım 
Sanayi Meslek Komitelerinin sunumları

EBSO Meclisi’nin Mart ayı toplantısında 1. Grup Maden ve Taş Ocakçılığı Sanayi Meslek 
Komitesi Başkanı Hakan Ürün ve 53. Grup Yazılım Sanayi Meslek Komitesi Başkanı Burç 

Tahsin Uzalp, komitelerini tanıtan birer sunum gerçekleştirdiler.

MECLİS

Hakan ürünHakan ürün



38 NİSAN 2023

götürüyor. Kaç metrekare 
kesildiyse o metrekarenin 
ağaçlandırma bedeli 
bizden talep ediliyor. Sonra 
o metrekareyle ilgili bir kira 
tespiti yapılıyor, o parayı da 
yatırıyoruz. Sonra bizden 
rehabilitasyon projesi 
istiyorlar. Sonra bununla 
ilgili noter taahhütnamesi 
hazırlıyoruz. Sonra bir de 
banka teminat mektubu 
veriyoruz ağaçlandırmayla 
ilgili. Tüm bu işlemlerden 
sonra yer teslim tesellüm 
belgesini veriliyor. Ülkemizde 
23 milyon hektar ormanlık 
alan var. Bunun yüzde 88’i 
makilik alan, geriye kalan 
yüzde 12’lik bölümü gerçek 
baltalık orman. Madencilik 
yapılan alanlar, Türkiye’deki 
ormanlık alanların binde 
4’ü ve bunun yüzde 60’ı da 
zaten makilik alanlarda. 
Yani kamuoyunda 
söylendiği gibi, biz 
Türkiye’nin ağaçlarını 
kesip bütün topraklarında 
madencilik yapıyor değiliz” 
dedi.

Uzalp: Türkiye’nin 
yazılım ve teknoloji 
potansiyeli yüksek

53. Grup Yazılım Sanayi 

Meslek Komitesi Başkanı 
Burç Tahsin Uzalp de 
komitelerinin beş üyeden 
oluştuğunu belirtti ve 
komite üyesi sanayicileri 
Meclis Üyelerine tanıttı.

Uzalp, “Bizim komitemiz 
şanslı bir komite, çünkü 
Maden Komitemiz gibi 
engellerle değil, tam tersi 
teşviklerle karşılanmaktayız. 
Çünkü katma değeri yüksek 
ve stratejik bir sektörüz. 
Ayrıca tüm endüstriyel 
sektörlere destek sağlayan, 
katkı sağlayan bir çekirdek 
sektörüz. Gelişmiş ülkelerde 
yazılım sektörünün ihracata 
katkısı yüzde 3-5 iken, 
Türkiye’de bu binde 5 
dolaylarındadır. Bu demektir 

ki Türkiye’de yazılım ve 
teknoloji sektörünün 
potansiyeli halen yüksek 
değerdedir. Günümüzde 
küresel olarak büyük veri, 
yapay zeka, nesnelerin 
interneti, robotik ve otonom 
teknolojiler, blokzincir, 
robotik süreç otomasyonu, 
sürdürülebilirlik, akıllı şehir, 
yeşil dönüşüm ve siber 
güvenlik gibi kavramlar 
öne çıkmaktadır. 53. Komite 
olarak, diğer 52 komiteye 
bir çağrıda bulunmak 
istiyorum; eğer ki bunların 
içinde ilgilendikleriniz 
varsa sizi çeşitli 
etkinlikler ve faaliyetlerle 
bilgilendirebiliriz” diye 
konuştu.

Hüsamettin Günkut ve 
Moris Ruso’yu kaybettik
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nda 1969-1972, 1975-
1985 ve 1987-1995 yılları arasında Meclis Üyeliği 
yapan Hüsamettin Günkut ile 1983 yılında Meclis 
Üyesi olarak hizmet veren Moris Ruso’yu kaybettik. 
Merhum Günkut ve Merhum Ruso’ya Allah’tan 
rahmet, kederli ailelerine sabır ve başsağlığı dileriz. MorisMoris

RusoRuso
Hüsamettin Hüsamettin 
GünkutGünkut

MECLİS

Burç Tahsin UzalpBurç Tahsin Uzalp
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclisi’nin Mart ayı 
toplantısına İnci Holding 

Yönetim Kurulu Üyesi Perihan 
İnci konuk oldu.

Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu’nun İstanbul 
Sözleşmesi’nin önemine 
vurgu yaptığını hatırlatan 
İnci, “Sanayi Odamızda ve 
Ticaret Odamızda kadın Meclis 
Üyelerinin en azından yüzde 
50-50 oranında olmasının 
toplumda da yansımasını 
bulacağına inanıyorum. Bizim 
burada inisiyatif alarak bunu 
hayata geçirmemiz gerek. 
Kadınları iş yaşamıyla birlikte 

hayatın bütün kademelerinde 
eşit şekilde konumlandırırsak, 
o zaman zaten sözleşmelere 
de gerek kalmayacak” dedi.

Türkiye’nin oldukça hassas 
bir dönemden geçtiğini ifade 
eden İnci, “En önce doğal 
afetler geliyor, pandemi, 
yangınlar derken bir de 
deprem yaşadık. İklim krizinin 
ortasında olduğumuz artık 
hepimizin malumu. İkinci 
olarak seçim atmosferi, 
toplumsal kutuplaşma ve 
gerginlik. Üçüncü, ekonomik 
durumumuz, enflasyon, döviz 
kurları, ihracatta, tedarikte ve 
üretimde yaşanan zorluklar, 

rekabet avantajını koruma 
güçlükleri, Avrupa’yla üçüncü 
ülkelerin yaptığı yeni ticaret 
anlaşmaları gibi konular var 
önümüzde. Dördüncü sırada 
göçmen sorununu geliyor” 
diye konuştu.

Dünya konjonktüründeki 
durumu da sıralayan İnci. 
“Neredeyse unuttuk, ama 
Ukrayna’da savaş sürüyor. 
Resesyon beklentisi var. 
Tüm bunların sonucu olarak 
Avrupa’da batan bankaların 
olası etkileri var. Sonra 
teknolojik gelişmeler söz 
konusu. İşlerimizi hızlanan 
teknolojik gelişmelere 

İnci Holding Yönetim Kurulu Üyesi Perihan İnci:

“Türkiye’nin fabrika ayarlarına 
dönmesi gerekiyor”
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uyumlayarak rekabet 
avantajımızı korumak ve 
sürdürülebilir kılmak konusu 
var. Beyin göçüyle kaliteli 
insan kaynağını kaybediyoruz, 
yetiştirmede yeteri kadar hızlı 
olamıyoruz. Liste böyle uzayıp 
gidiyor. Bu durum karşısında 
farklı perspektiflerle kendimizi 
donatmamız gerektiriyor. 
Birden fazla senaryoyla 
çalışmamız, iş planlarını 
3-5 yıllıktan 3-5 aylığa 
indirgememiz, bütçeleri sürekli 
kontrol altında tutmamız 
gerekiyor. Yine bu konjonktür 
bizi detaylara konsantre 
olmaya zorluyor” diye konuştu.

İnci, “Türkiye olarak 
kuruluş değerlerimize, fabrika 
ayarlarımıza dönmemiz 
gerektiğine yürekten 
inanıyorum. Atatürk’ün bizlere 
emanet ettiği Cumhuriyet’e 
sahip çıkmayı, Cumhuriyet 
değerlerini, Türkiye’yi Türkiye 
yapan değerleri hatırlamayı, 
hatırlatmayı önemsiyorum. 
Atatürk’ün gösterdiği ışıklı 
yolun karartılmasına izin 
vermeden Cumhuriyet 
değerlerine sahip çıkmamız 
gerekiyor. Ben bugün burada 
sizlere hitap edebiliyorsam, 
onun açtığı ışıklı yol 
sayesindedir. Kadınlara 
tanınan haklar, açılan devlet 
okullarında aldığım eğitimle 
bunu başarabiliyorum. 
Hukukun ve bilimin 
üstünlüğünü tüm kurumlarda 
yeniden inşa etmemiz 
gerekiyor, ülke potansiyelimizi 
tam olarak ortaya 
koyabileceğimiz, gençlerimize 
umut ve heyecan verecek, 
parçasını olmak isteyeceği 
bir gelecek hayali vermemiz 
gerekiyor. Bu ortamı 
sağlamaya mecburuz, bunu 
gençlerimize borçluyuz. Eşit, 
adil ve demokratik bir iklimi 
toplum olarak yaratmamız 

gerekiyor” ifadesini kullandı.
TÜSİAD bünyesinde 

eşbaşkanı olduğu Dijital 
Yuvarlak Masa liderliğinde 

hazırlanan TÜSİAD-TÜBİSAD 
ortak raporuna değinen İnci, 
“Türkiye’nin İkinci Yüzyılında 
Yüksek Teknoloji İçin Eylem 

MECLİS
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Çağrısı Raporu, Nisan 
ortasında yayınlanacak. 
Bu raporda bir adım ileri 
giderek ihtiyaçların ve 
bunların nasıl karşılanması 
gerektiğiyle ilgili bir eylem 
çağrısı var. Bu rapora 
göre, geleceğin dijitalde 
olduğunun farkında olan tüm 
gelişmekte olan ekonomiler, 
gelişmiş ülkeleri yakalamak 
için hızlı bir dijital dönüşüm 
sürecine girmiş, ancak bunu 
yeterince ekonomik değere 
dönüştürememişlerdir. 
Artık söylemekten eyleme 
geçme, aksiyon planlarını 
hayata geçirme zamanıdır. 
Kendi sorumluluklarımızı 
yerine getirirken kamu ve 
kurumların sorumluluklarının 
yerine getirilmesinin takipçisi 
olmalıyız” dedi.

EBSO Meclisi’nin karşısında 
son 20 yıldır İnci Ailesinin 
ikinci ve üçüncü kuşak 
kadınlarının yönettiği İnci 
Holding Yönetim Kurulu Üyesi 
ve kendi yatırımlarını hayata 
geçiren bir kadın, bir yönetici, 
bir anne olarak bulunduğunu 
vurgulayan Perihan İnci, 
“Bunların tümü öncelikle 
Atatürk, sonrasında ise vizyonu 
yetiştiği köyün çok ötesinde 
olan bir baba ve eğitimin 
kadınlar için önemini çok iyi 
kavrayan bir anne sayesinde 
mümkün oldu. Bunları ne 
kendimi, ne şirketlerimizi, 
ne işlerimizi, ne de ailemi 
yüceltmek için söylüyorum. 
Bunları, beni dinlediğiniz süre 
boyunca bir örnek, bir numune 
olarak bakmanız, görmeniz 
ve farkına varmanız için 
söylüyorum. Kadınlarımızın 
potansiyelini göz ardı ediyoruz. 
Nüfusumuzun yarısını ne 
yeterince eğitiyoruz, ne 
eğitilmiş olanı istihdama 
sokuyoruz. Hepimizin çocukları, 
genç çalışanları var. Bunlar 

her cinsiyetten olabilir, 
önemli olan cinsiyet ayrımı 
yapmadan elimizin altında 
olan insan potansiyelini 
eşit hak ve sorumluluklar 
tanıyarak yetiştirmemiz ve 
istihdama sokmamız. Biraz 
önce bahsettim, bu çağın en 
kıymetli madeni; insandır” diye 
konuştu.

“Hepimiz iş sahibiyiz, az 
veya çok varlık sahibiyiz” diyen 
İnci, “Fakat kaçımızın işlerimiz 
ve varlıklarımızla ilgili net bir 
geleceğe devir planı var? 
Çoğumuzun yok. Ülkemizin 
pek çok probleminin altında 
yatan ana nedenin liyakate 
dayalı bir devir sistematiğinin 
bulunmamasından 
kaynaklandığına inanıyorum. 
Oysa sürdürülebilir olmanın 
en temel konularından 
biri, edinilen bilgi, tecrübe 
ve değerlerin nesilden 
nesle aktarılmasıdır. Çoğu 
zaman bin bir emekle var 
edilen işler ve varlıklar, devir 
ve kurumsallaşma planı 
yokluğundan eriyip, yok olup 
gidiyor. Çeşitli konferans 
ve toplantılarda bu konuya 
değindiğimde, oğlu olmadığı 
için ya da kız çocuğunun 
potansiyeline inanmadığından 
işini kapatmak zorunda 
kalan çok girişimci gördüm. 
Bugün biz İnci Holding olarak 
şirketlerimizi yıllardır Türkiye’nin 
ilk 500 firması sıralamasında 
tutabiliyorsak, bunu 
kurumsallaşma çalışmaları 
kapsamında iyi bir devir 
teslim sistematiği kurmamıza 
da borçluyuz. Kurucumuz 
sevgili babam Cevdet İnci’nin 
vefatından sonra ikinci kuşağın 
Başkanlık sürelerini 3 artı 3 
yıl ile sınırladık. Böylece her 
gelen Başkan, süresini bilerek 
elinden gelenin en iyisini 
yaptı. Arkasından gelen, bir 
öncekinin yaptıklarına ekledi, 

geliştirdi. Takım olarak çalıştık 
ve el birliğiyle üçüncü kuşak 
adaylarını hazırladık. Yönetim 
Kurulunda her zaman geçmiş 
başkan ve potansiyel gelecek 
başkan adayı oldu, bu bir 
risk planlamasıdır. Böylece 
ani vefatlar veya ailelerin 
kendi içlerinde oluşabilecek 
çatışmalardan mümkün 
olduğunca muaf bir yönetim 
yapısı sağladık. Cevdet Bey’in 
2004’te vefatından bir sene 
önce biz işleri İnci kadınları 
olarak devraldığımızda 2001 
krizinin etkilerini ağır bir şekilde 
yaşayan bir yapı mevcuttu. 
Sanıldı ki Cevdet Bey olmazsa 
bu şirketler yaşayamaz. 
Oysa Cevdet Bey kızlarıyla 
çalışıyordu, kızlar işin içindeydi 
ve öğrenebilecekleri her şeyi 
öğrenmişlerdi. Birlikte aile 
anayasasının ilk versiyonunu 
yazmışlardı. Ancak iş ve finans 
dünyası o sıralar kadınları pek 
ciddiye almıyordu maalesef. 
Hala da aldığından şüphelerim 
var. Biz hep öğrendik, hep 
daha iyiyi hedefledik. Cevdet 
Bey’den sonra işlerin nasıl 
yönetileceğinin bilgisinin 
paydaşlarda olmamasının 
nasıl bir sıkıntı yarattığını 
yaşayarak öğrendik ve bu 
konuda bir sistem geliştirdik. 
Devir planlarını her zaman 
şeffaf bir şekilde paylaştık, 
bu kapsamda 2024’e yeni 
bir Başkanla gireceğimizi, 
üçüncü neslimizin kendi içinde 
ilk devri gerçekleştireceğini 
bilmek, ikinci kuşağın yönetim 
kurulunda bulunan son 
temsilcisi olarak bana güven 
ve umut veriyor. Umuyorum 
ülkemin önemli ve kıymetli 
kurum ve kuruluşlarının 
başında bulunan liderler, 
kadın veya erkek çok kıymetli 
insan kaynağı potansiyelinin 
farkında olurlar” ifadesini 
kullandı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın her yıl 
gerçekleştirdiği Üye Memnuniyet Anketi 
sonuçlandı. EBSO üyesi sanayicilerin 

Oda hizmetlerinden duyduğu memnuniyet, 
bir önceki yıla göre 4,16’dan 4,21’e yükselerek 
kayda değer bir artış yaşadı.

Beş puan üzerinden yapılan 
değerlendirmede İzmir kent merkezinde 
bulunan sanayi kuruluşlarının memnuniyet 
oranı 4,24 puana kadar yükselirken tekstil 
grubunun memnuniyet oranı ise 4,37 puan 
ile dikkat çekti.

Diğer sektörlere bakıldığında tekstil 
grubunu 4,35 puan ile elektrik ve demir, 
4,30 puan ile maden-cam, 4,26 puan ile 
çeşitli imalat, 4,22 puan ile gıda, 4,19 puan 
ile inşaat, 4,16 puan ile makine, 4,12 puan ile 
deri-ağaç ve 4,01 puan ile kimya grupları 
takip etti.

EBSO üyesi sanayiciler, ankette verdikleri 
yanıtlarla Oda personelinin ilgili ve nazik 
hizmet anlayışlarını, sicil işlemlerindeki 
yaklaşımı, online hizmetleri, evrak-kayıt 
hizmetlerini ve kapasite-ekspertiz-bilirkişi 
hizmetlerini takdir ettiklerini ortaya koydular.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, kalitenin 
bir yaşam biçimi ve sonu olmayan 
bir mükemmellik yolculuğu olduğunun 
altını çizerek, bu anlayış ve motivasyonla 
çalışmalarına devam ettiklerini belirtti.

Yorgancılar, kalite yönetim anlayışı, 

akreditasyondaki sürdürülebilir lider konumu ve 
aldığı ödüller ile Türkiye’de rol model gösterilen 
EBSO’nun bugünkü başarısı ve duyulan 
memnuniyette emeği gecen tüm Organ Üyeleri 
ve EBSO çalışanlarına teşekkür etti.

Üye sanayicilerin 
EBSO’nun hizmetlerinden 
duyduğu memnuniyet, 
önceki yıllara göre dikkat 
çekici biçimde arttı. 

Sanayici, EBSO’nun 
hizmetlerinden 
memnun
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Kısaca arı ürünleri ile yapılan 
tedavi anlamına gelen apiterapi, 
günümüzde ilaç olarak, kozmetik 
olarak kullanımı olan bir alandır. 
Tabii ki en önemli arı ürünü “bal”dır.

İnsanoğlu var olduğu sürece 
bal tüketmiş, ona önemli anlamlar 
yüklemiştir. Gıda olarak kullanımının 
yanında, poleni, propolisi, arı sütü, 
arı ekmeği, hatta arı zehri olarak 
da ilaç ve kozmetik kullanımları 
mevcuttur. Hatta “apiair” olarak 
adlandırılan -sıkı durun- “kovan 
havası” ile yapılan bir tedavi 
yöntemi bile vardır ve ülkemizde 
de uygulanmaktadır. İzmir’imizde 
de özel tesislerde uygulama 
yapılmaktadır.

Şimdi tek tek arı ürünlerinden söz 
edelim isterseniz.

Bal hakkında
bilinmesi gerekenler
En önemli ürün bal demiştik. Bal 

herkes tarafından bilinen, tüketilen 
bir üründür. Bal hakkında birkaç 
sözcük etmek gerekirse:

• Şekerlenen bal sahte değildir
• Ülkemizde maalesef bol 

miktarda sahte bal vardır
• Bir yaşına kadar bal 

tüketilmemelidir
• İdeal saklama sıcaklığı 12 

derece civarıdır
• Şekerlenmeyi önlemek için 

45 dereceden fazla ısıtılmamalı, 
su banyosunda kontrollü olarak 
ısıtılmalıdır

• Yüksek sıcaklıklarda 
kristallenebilir

• Sahte balı ayırt etmek çok 
zordur, ancak analizle olur

• Çam balı, ağaçlarda 
yaşayan “basra” denen canlıların 
vücudundan dışarı attıkları 
kısmın arı tarafından bal haline 
getirilmesiyle elde edilir

• Çeşitli çiçek balları vardır ve 
rengi çam balından daha açıktır

• Çam balı, çiçek balından daha 
çok mineral, enzim vs. içerir.

Balın yararlarını genellikle bilindiği 
için atlıyorum ve polene, ama arı 
polenine geçiyorum.

Arı poleni
Birçok bitki polen üretir; ancak 

“arı poleni” denen polen ise bu 
polenlerin arı tarafından toplanan 
ve insanlar tarafından hasat edilen, 
besin olarak kullandığı polenler 
topluluğudur. Bu toplama eylemi, 

APİTERAPİ
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yaşamımız için son derece 
önemlidir. Zira arının bu 
toplama eylemi sırasında 
bitkiler arasında tozlaşmayı 
sağlayarak bitkisel ürün kalite 
ve miktarının artmasındaki 
rolü yaşamsaldır.

Arı poleni içeriğindeki 
protein, mineraller, 
karbonhidratlar ve yağlar 
nedeniyle “tam gıda” olarak 
değerlendirilir.

• Çocuklar 2 çay kaşığı, 
büyükler 4 kez 1 tatlı kaşığı 
günlük kullanmalıdır. 
Aç karnına, çiğnenerek 
tüketilmelidir.

• Büyüme, enerji, üreme, 
zihinsel ve psikolojik 
sorunların tedavisinde 
kullanılır.

• Bağışıklık sisteminin 
gelişmesinde, kemik 
erimesine karşı, kolesterol 
düşürülmesinde kullanılır.

• Prostatit tedavisinde 
kullanılır.

• Kilo alıp-verme sırasında 
metabolizma dengesi 
bozulmasında, anormal kilo 
kaybında kullanılır.

Propolis
Propolis ise arının 

bitkilerden topladığı 
reçinemsi maddelerin ve 
balmumu karışımından 
oluşur. Balsam, reçine, bitki 
mumu, arı poleni, mineraller 
ve esansiyel yağlar içerir. 

• Grip, uçuk gibi viral 
rahatsızlıklarda

• Mantar tedavisinde
• İç salgı bezlerinin 

çalışmasında 
• Akciğer kanseri 

tedavisine yardımcı 
• Romatizma tedavisi, 

halsizlik ve yorgunluk 
giderilmesinde 

• Cilt bakımında, krem, 
maske, süt şeklinde doğal 
antibiyotik olarak kullanılır.

• Allerjik bünyeler 
kullanmamalıdır.

Arı sütü
Arı sütüne gelecek olursak, 

bu ürün de arı larvalarının 
beslenmesinde kullanılan 
mükemmel bir besindir. Krem 
renkli, yapışkan, özel kokulu, 
ekşimtırak, yakıcı bir tada 
sahiptir.

• Doğal antibiyotik olarak 
bakteriyel hastalıklarda 

• Kolesterol, lipid, trigliserid 
düşürmede 

• Bağışıklık sistemi 
desteklenmesinde 

• Mide, barsak 
rahatsızlıklarında 

• Yetişkinlerde unutkanlık 
ve erken bunamada 

• Kansızlık, cinsel 
sorunlarda kullanılır

Arı ekmeği ve arı zehri
Arı ekmeği ise arı 

poleninden daha zengin ve 
arı tarafından polenlerine 
çiçek bal, propolis ve arı 
sütü bazı enzimler katılması 
ile meydana gelen, arı 
poleninden daha değerli bir 
üründür.

Arı zehri ise iğnenin 
sokması sırasında bıraktığı bir 
maddedir. Ancak çok yararlı 
bir zehirdir.

• Kan dolaşımını arttırır, 
cildi gençleştirir

• Adrenalin düzeyini arttırır
• Radyasyona karşı 

koruyucudur
• Tansiyon düşürücü, 

hücre yenilemesini arttırıcı 
özelliktedir

• Bakteri öldürücü olarak 
yararlıdır.

Kovan havası ve apilaruil
“Apiair”, yani kovan havası 

tedavisine gelirsek... İfade 
edildiği gibi bu, kovanın 
içindeki havayı hastaya 

koklatarak tedavi etme 
yöntemidir. Arının kovana 
nektar, polen taşıma 
döneminde, yani ilkbaharda 
18-20 derece ısının olduğu 
sırada gerçekleştirilmelidir. 
İçeriğinde bal, balmumu, 
arı ekmeği, propolis, arı 
zehri kısacası arı ürünlerinin 
tümünün kokusu vardır. Her 
kovanın kokusu farklıdır.

• Özellikle astım, KOAH, 
bitki polen alerjisi tedavisinde 
yardımcı olmaktadır. 
Yaşam kalitesini ve akciğer 
kapasitesini arttırarak rahat 
nefes almayı sağlamaktadır.

• Kronik uykusuzluklarda 
da etkilidir.

Bir kür şeklinde uygulanır, 
farklı kovanların kokuları özel 
bir maske yardımı ile hastaya 
sevk edilmektedir.

Apilaruil, arı larvalarının 
soğuk zincir korumasında 
bireye verilmesi gereken 
homojen, sütümsü boza 
kıvamında acımsı bir arı 
ürünüdür.

• Androjen hormonu 
salınımını tetikleyerek 
ereksiyon bozukluklarında, 
erken boşalmada, sperm 
yetersizliğinde kısacası 
erkeklerde cinsel aktivite ve 
gücü arttırılmasında çok 
değerlidir.

• Depresyon, sinir sistemi 
hastalıklarında ve Alzheimer 
tedavisinde kullanılır.

Arı insanoğlu için son 
derece önemli bir canlıdır. 
Zirai ilaçlar nedeni ile zarar 
gören bu kıymetli canlı, “arılar 
olmazsa yaşam olmaz” 
anlayışının ne kadar önemli 
olduğunun göstergesidir.

Dipnot: Einstein, “Eğer arılar 
yeryüzünden kaybolursa, 
insanın sadece dört yıl ömrü 
kalır, arı olmazsa döllenme, 
bitki, hayvan ve insan olmaz” 
diyor.
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AB, bankaların
kriz kurallarını
güncellemeye
hazırlanıyor

Avrupa Birliği, sorunlu küçük ve orta ölçekli bankaların finansmanında 
vergi verenlerin parası yerine mevduat sigortasının kullanılmasına yönelik 

düzenleme teklif etti.

AB Komisyonu, bankacılık 
reformu kapsamında 
bankaların kriz yönetimi 

ve mevduat sigortası 
çerçevesini güçlendirmeye 
yönelik yeni düzenleme teklifini 
açıkladı.

Buna göre, AB'deki küçük 
ve orta ölçekli bankaların 
kriz durumlarında mevduat 
garanti programlarındaki 
kaynakları kullanımı 
kolaylaştırılacak. Böylece 
söz konusu banka mudileri 
korunurken, krizin diğer 
bankalara yayılması, toplum 
ve ekonomi üzerindeki 
olumsuz etkileri önlenecek.

Mevduat garanti 
programları ve çözümleme 
fonları gibi bankacılık sektörü 
tarafından finanse edilen 
önlemlerin öne çıkarılması 
sayesinde vergi mükellefleri 
daha iyi korunacak.

Çözümleme sürecindeki 
bankalar, kendi iç zarar 
karşılama kapasitelerini 
tüketmeleri halinde mevduat 
garanti programlarındaki 

kaynakları kullanabilecek.
Mevduat garanti programı 

yönetmeliğinde yer alan, 
mevduat sahibi ve banka 
başına 100 bin avroluk teminat 
seviyesi AB'deki bütün mudiler 
için geçerli olacak.

AB genelinde hesap 
sahiplerinin korumasına ilişkin 
standartlar da daha uyumlu 
hale getirilecek.

Hastane, okul ve belediye 
gibi kamu kuruluşlarına, belirli 
fonlardaki paralara da mudi 
koruması sağlanacak.

Miras veya sigorta 
tazminatı gibi belirli geçici 
olaylara bağlı biçimde 
hesaplarda 100 bin avroyu 
aşan yüksek bakiyelerin 
korunması da uyumlu hale 
getirilecek.

Avrupa ülkelerinde, 
geçmişte yaşanan küçük 
ve orta ölçekli banka 
iflaslarında, genellikle 
bankanın iç kaynakları 
veya sektör tarafından 
finanse edilen acil durum 
programlarındaki fonlar yerine 

vergi mükelleflerinin parası 
kullanılmıştı.

Teklif, düzenleyicilerin 
iflas eden bir banka için 
sektör tarafından finanse 
edilen mevduat garanti 
programlarındaki mali 
kaynakları kullanmasını 
kolaylaştırıyor.

Üzerinde yaklaşık 3 yıldır 
çalışılan düzenleme, bankacılık 
sektörünün çalkantılı bir 
döneminde açıklandı.

Teklifin yürürlüğe girmesi 
için Avrupa Parlamentosu 
(AP) ve üye ülkelerin onayı 
gerekiyor.

ABD'de geçen ay Silikon 
Vadisi Bankası ve Signature 
Bank'ın iflası, Avrupa 
bankalarını da baskı altına 
aldı. Bunun etkisi, İsviçre'nin en 
büyük ikinci bankası olan 167 
yıllık Credit Suisse'de görüldü. 
Bankanın hisse senedi hızla 
düştü ve satış baskısı piyasa 
geneline yayıldı. UBS, devlet 
ve merkez bankası desteğiyle 
Credit Suisse'i 3 milyar franga 
satın aldı.
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@grandefeotel
Grand Efe Otelwww.grandefe.com

Özdere-İzmir
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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5632 Sokak No: 26 
Çamdibi – İzmir

T: 0232 458 58 09
info@teknofset.com
www.teknofset.com

CREATIVE

Dünya hızla değişiyor. Artık büyük olan küçüğü alt edemiyor. Hızlı olan yavaş 
olanı alt ediyor.

Rupert Murdoch

Reklam ajansları, ne kadar yaratıcı olurlarsa olsunlar, doğaları gereği giderek 
rutinleşen ve yavaşlayan organizasyonlara dönüşürler.
Oysa reklamverenler sonu bitmek bilmeyen toplantılar ve uzun yaratıcı 
süreçlerden çok acil çözümlere ihtiyaç duymaktadır.

Sizin de basit ve hızlı çözümlere ihtiyacınız varsa,
bize ihtiyacınız var demektir.








